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Pkt 1. Otwarcie sesji. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dzień dobry państwu. 

Witam wszystkich bardzo serdecznie. Otwieram obrady II sesji Rady  Powiatu w Żninie 

dnia 26 czerwca 2024 roku. Witam serdecznie przybyłe panie i panów radnych. Witam 

pana starostę, pana wicestarostę. Witam panią sekretarz. Witam panią skarbnik. Witam 

kierownika biura rady i zarządu, jak również pozostałych  pracowników starostwa. Witam 

wszystkich, którzy oglądają nas w mediach. Szanowni państwo przypominam o klauzuli, 

która znajduje się na drzwiach, jak również jest u państwa w systemie rada, że sesja jest 

nagrywana”. 

Pkt 2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „proszę państwa, punkt  

2. Stwierdzam prawomocność obrad, ponieważ w oparciu o listę obecności mamy na 19  

radnych - 18 radnych. Jedna osoba usprawiedliwiona, czyli rada jest prawomocna do 

podejmowania uchwał”. 
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Lista obecności radnych oraz zaproszonych gości stanowi załącznik nr 1 do niniejszego 

protokołu. 

Pkt 3. Przedstawienie porządku obrad. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „porządek obrad. Otwarcie 

sesji już się odbyło. Stwierdzenie prawomocności obrad też. Przedstawienie porządku obrad. 

Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji - XLI sesja z 5 kwietnia 2024 i sesja I z 7 maja 

2024. Punkt 5: „Sprawozdanie Zarządu Powiatu z działalności między sesjami Rady, w tym z 

wykonania uchwał rady”. Punkt 6: „Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zadań 

realizowanych przez Powiat Żniński w 2024 roku finansowanych ze środków Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych”. Punkt 7: „Podjęcie uchwały w sprawie  

objęcia udziałów w Pałuckim Centrum Zdrowia Spółka z o.o. w Żninie”. Punkt 8: „Podjęcie 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Żnińskiego na 2024”. 

Punkt 9: „Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Żnińskiego”. Punkt 10: „Podjęcie uchwały w sprawie 

podniesienia wysokości wynagrodzenia rodzinom zastępczym zawodowym oraz  

prowadzącym rodzinne domy dziecka na terenie Powiatu Żnińskiego”. Punkt 11: „Podjęcie 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zwiększenia zryczałtowanej  kwoty na utrzymanie 

dziecka w Placówce Opiekuńczo-Wychowawczej typu Rodzinnego w Rozalinowie”. Punkt 

12: „Podjęcie uchwały w sprawie wyboru radnych do pracy w Komisji Bezpieczeństwa i 

Porządku”. Punkt 13: „Podjęcie uchwały w sprawie wyboru przedstawiciela Rady Powiatu w 

Żninie do Powiatowej Rady Rynku Pracy w Żninie”. Punkt 14: „Podjęcie uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie wyboru składu osobowego Komisji Skarg, Wniosków i 

Petycji”. Punkt 15: „Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zatwierdzenia planów 

pracy stałych Komisji Rady Powiatu w Żninie na 2024 rok”. Punkt 16: „Sprawozdanie o 

stanie dróg powiatowych administrowanych przez Zarząd Dróg Powiatowych w Żninie oraz 

plan inwestycji na lata 2024-2026”. Punkt 17: „Informacja Państwowego Powiatowego 

Inspektora Sanitarnego w Żninie o stanie bezpieczeństwa sanitarnego i sytuacji 

epidemiologicznej Powiatu Żnińskiego w 2023 roku”. Punkt 18: „Sprawozdanie 

Powiatowego Lekarza Weterynarii w Żninie o stanie bezpieczeństwa sanitarno-

weterynaryjnego na terenie Powiatu Żnińskiego w 2023 roku”. Punkt 19: „Sprawozdanie z 

realizacji Rocznego Programu Współpracy Powiatu Żnińskiego z organizacjami  

pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3, ust. 3 ustawy o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na rok  2023”. Punkt 20: „Wnioski i oświadczenia radnych” i 

punkt 21: „Zakończenie sesji”. Szanowni państwo, przedstawiony porządek obrad. 
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Chciałabym zapytać, czy wszyscy państwo jesteście za? Czy są jakieś propozycje do 

porządku obrad? Nie widzę. Dziękuję”. 

Porządek obrad II sesji stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Pkt 4. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „punkt 4: „Przyjęcie 

protokołu z poprzednich sesji”. XLI z 5 kwietnia 2024 i I, która się odbyła 7 maja 2024. 

Proszę państwa, ten protokół ostatni przeczytałam, zapoznałam się, odzwierciedla cały 

przebieg, natomiast ta XLI to odbyła się 5 kwietnia 2024. Nie mieliście jej państwo, ponieważ 

Komisarz Wyborczy przygotował nam na 7 maja program, który realizowaliśmy bez tego  

programu przyjęcia. Szanowni państwo, proszę o przyjęcie protokołów XLI i I z sesji 7 maja. 

Proszę  o głosowanie. Pierwszy przyjmujemy, XLI sesja, protokół z 5 kwietnia 2024. 

Głosowało 18 radnych: „za” - 18; „przeciw” - 0; „wstrzymujących się” - 0. 

1. Józefa Błajet    za 

2. Alina Borkowska   za 

3. Kacper Ćwikliński   za 

4. Nikodem Dolata   za 

5. Andrzej Hłond   za 

6. Zbigniew Jaszczuk   za 

7. Paweł Koperski   za 

8. Lidia Kowal    za 

9. Witold Mrówczyński   za 

10. Karol Nojgebauer   za 

11. Aleksandra Nowakowska  za 

12. Henryk Popławski   za 

13. Adrian Przybyła   za 

14. Paweł Sikora    za 

15. Magdalena Siwak   za 

16. Edyta Szóstak-Ławińska  za 

17. Ryszard Ulatowski   za 

18. Maciej Wrzesiński   za 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję państwu, 18 do 

18. Wszyscy byli za”. 

Protokół z XLI sesji Rady Powiatu w Żninie został przyjęty bez czytania. 
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Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „proszę o drugie głosowanie. 

Z 7 maja 2024 ostatni protokół z naszej sesji”. 

Głosowało 18 radnych: „za” - 18; „przeciw” - 0; „wstrzymujących się” - 0. 

1. Józefa Błajet    za 

2. Alina Borkowska   za 

3. Kacper Ćwikliński   za 

4. Nikodem Dolata   za 

5. Andrzej Hłond   za 

6. Zbigniew Jaszczuk   za 

7. Paweł Koperski   za 

8. Lidia Kowal    za 

9. Witold Mrówczyński   za 

10. Karol Nojgebauer   za 

11. Aleksandra Nowakowska  za 

12. Henryk Popławski   za 

13. Adrian Przybyła   za 

14. Paweł Sikora    za 

15. Magdalena Siwak   za 

16. Edyta Szóstak-Ławińska  za 

17. Ryszard Ulatowski   za 

18. Maciej Wrzesiński   za 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „proszę państwa 18 za. 

Dziękuję bardzo. Przyjęliśmy protokół z I sesji z 7 maja 2024  -18 do 18”.  

Protokół z I sesji Rady Powiatu w Żninie został przyjęty bez czytania. 

Pkt 5. Sprawozdanie Zarządu Powiatu z działalności między sesjami 

Rady, w tym z wykonania uchwał Rady. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „szanowni państwo, punkt 5: 

„Sprawozdanie Zarządu Powiatu z działalności między sesjami Rady, w tym z wykonania uchwał 

rady”. Panie starosto, bardzo proszę”. 

 Starosta Żniński Zbigniew Jaszczuk – „pani przewodnicząca, wysoka rado, szanowni 

państwo. W materiałach na sesję zostało państwu przedstawione sprawozdanie z zakresu 

międzysesyjnego. Przypomnę, że na pierwszej sesji podjęto 15 uchwał. Wszystkie te uchwały 

zostały przekazane do organów nadzoru, podane do publicznej wiadomości, jak również przesłane 

do jednostek zobowiązanych do ich wykonania. Jeżeli chodzi o sprawozdanie z działalności 
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zarządu z okresu sprawozdawczego. Pierwsze posiedzenie zarządu z tego okresu odbyło się 16 

maja bieżącego roku i między innymi podjęto uchwałę nr 1 w sprawie Mistrzostw Szkół 

Ponadpodstawowych Powiatu Żnińskiego w Lekkiej Atletyce. Organizatorami tych zawodów jest 

Starostwo Powiatowe w Żninie oraz Komisja Oświaty, Kultury i Sportu Rady Powiatu. Te 

zawody będą cyklicznie odbywać się w kolejnych latach. Kolejne posiedzenie zarządu odbyło się 

28 maja bieżącego roku. Między innymi uchwałą nr 3 wyrażono zgodę na prowadzenie w Zespole 

Szkół Specjalnych dziennika wyłącznie w formie elektronicznej. Uchwałą nr 4 sporządzono i 

podano do publicznej wiadomości wykaz nieruchomości przeznaczonej do oddania w użyczenie 

na rzecz Pałuckiego Centrum Zdrowia. Przypomnę państwu, że cały szpital, teren szpitala, 

budynki, obiekty są własnością Powiatu. Proponujemy i to już zostało ogłoszone. Dzisiaj na 

zarządzie będziemy podejmowali stosowną uchwałę. W dalsze użyczenie, czyli nieodpłatnie ten 

teren  zostanie użyczony Pałuckiemu Centrum Zdrowia Spółce z o.o do 30 czerwca 2029 roku. 

Podobne uchwały zostały podjęte jeżeli chodzi o Janowieckie  Stowarzyszenie Oświatowe i 

Gąsawskie Stowarzyszenie Wspierania Inicjatyw Społeczno- Wychowawczych. Dotyczy to tych 

dwóch szkół. To jest też  majątek powiatu oddany tym stowarzyszeniom w nieodpłatne użyczenie, 

będzie oddane do 2032 roku. Ujednolicamy tutaj te okresy czasu. Kolejne posiedzenie zarządu 

odbyło się 14 czerwca bieżącego roku i między innymi uchwałą nr 10 zmieniono uchwałę w 

sprawie uchwalenia regulaminu organizacyjnego Placówki Opiekuńczo-Wychowawczej typu 

Rodzinnego w Rozalinowie. Chodzi o zwiększenie ilości dzieci tam przebywających. Uchwałą nr  

11 upoważniono do sprawowania kontroli nad organizatorami pieczy zastępczej, rodzinami 

zastępczymi, prowadzącymi rodzinne domy dziecka, dodatkowo upoważniono panią  Józefę 

Błajet -aktualnie członka zarządu powiatu. Uchwałą nr 12/2024 ustalono plan kontroli na II 

półrocze bieżącego roku i w drugim półroczu będą kontrolowane następujące jednostki: Zespół 

Szkół Technicznych, Poradnia Psychologiczno-Pedagogiczna, w związku z tym też będzie 

kontrolowany Powiatowy Zespół Oświaty; jeżeli chodzi o organizacje prowadzące działalność 

pożytku publicznego: Stowarzyszenie Chór Kameralny "Cantus Amici" i Stowarzyszenie Kultury 

Fizycznej OldBoys w Rogowie, jak również Caritas Archidiecezji Gnieźnieńskiej w związku z 

realizacją zadania  publicznego pod nazwą: "Prowadzenie na terenie Powiatu Żnińskiego dwóch 

całodobowych placówek”. Chodzi krótko mówiąc o Dom Dziecka w Kołdrąbiu i na tym 

posiedzeniu omówiono materiały na dzisiejszą sesję. Dziękuję bardzo”. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję panie starosto. Czy 

macie panie i panowie radni jakieś pytania do sprawozdania i do zrealizowanych uchwał? 

Dziękuję bardzo”. 
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Pkt 6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zadań 

realizowanych przez Powiat Żniński w 2024 roku finansowanych ze 

środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „szanowni państwo, punkt 

6: „Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie  zadań realizowanych przez Powiat 

Żniński w 2024 roku finansowanych ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych”. Panie Starosto, bardzo proszę”.   

Starosta Żniński Zbigniew Jaszczuk – „pani przewodnicząca, wysoka rado. Jest w 

uzasadnieniu opisane, projekt zmian, więc będą zwiększone środki finansowe z 

dofinansowania. Zwiększenie środków finansowych na dofinansowanie zaopatrzenia w 

przedmioty ortopedyczne i środki pomocnicze przeznaczone dla osób niepełnosprawnych na 

kwotę 19 500 zł i zwiększenie środków nastąpi również na kwotę 18 000 zł na 

dofinansowanie likwidacji barier architektonicznych. Natomiast zmniejszenie środków o 18 

000 zł z dofinansowania zaopatrzenia w sprzęt rehabilitacyjny dla osób niepełnosprawnych i 

zmniejszeniu o kwotę  19 500 zł na dofinansowanie zaopatrzenia w sprzęt rehabilitacyjny dla 

osób fizycznych prowadzących działalność gospodarczą. Te propozycje zostały  pozytywnie 

zaopiniowane przez Powiatową Społeczną Radę ds. Osób Niepełnosprawnych. Dziękuję 

bardzo”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję panu staroście. 

Poproszę o opinię Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Rynku Pracy. Pani radna  Lidia 

Kowal”. 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Rynku Pracy Lidia Kowal – 

„komisja zaopiniowała jednogłośnie, pozytywnie tę uchwałę”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „bardzo dziękuję. Proszę o 

przeczytanie projektu uchwały, którą państwo macie w systemie rada i którą za chwilę 

będziemy głosować i proszę o odczytanie projektu uchwały przez panią wiceprzewodniczącą 

Magdalenę Siwak”. 

Wiceprzewodnicząca Rady Magdalena Siwak – „uchwała nr II/16/2024 Rady Powiatu 

w Żninie z  dnia 26 czerwca 2024 roku zmieniająca uchwałę w sprawie zadań realizowanych 

przez Powiat Żniński w 2024 roku  finansowanych ze środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. I tutaj mamy odpowiednią podstawę prawną. Treść 

uchwały znajdziecie państwo w systemie rada i wykonanie uchwały powierza się Zarządowi 

Powiatu. Uchwała wchodzi w życie z dniem jej podjęcia. Dziękuję”. 
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Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję bardzo. Proszę o  

głosowanie”. 

Głosowało 18 radnych: „za” - 18; „przeciw” - 0; „wstrzymujących się” - 0. 

1. Józefa Błajet    za 

2. Alina Borkowska   za 

3. Kacper Ćwikliński   za 

4. Nikodem Dolata   za 

5. Andrzej Hłond   za 

6. Zbigniew Jaszczuk   za 

7. Paweł Koperski   za 

8. Lidia Kowal    za 

9. Witold Mrówczyński   za 

10. Karol Nojgebauer   za 

11. Aleksandra Nowakowska  za 

12. Henryk Popławski   za 

13. Adrian Przybyła   za 

14. Paweł Sikora    za 

15. Magdalena Siwak   za 

16. Edyta Szóstak-Ławińska  za 

17. Ryszard Ulatowski   za 

18. Maciej Wrzesiński   za 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję wszystkim 

państwu .18 za. Uchwała przeszła”. 

Uchwała Nr II/16/2024 Rady Powiatu w Żninie z dnia 26 czerwca 2024 r. zmieniająca 

uchwałę w sprawie zadań realizowanych przez Powiat Żniński w 2024 roku finansowanych ze 

środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych została podjęta i 

stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

Pkt 7. Podjęcie uchwały w sprawie objęcia udziałów w Pałuckim 

Centrum Zdrowia Spółka z o.o. w Żninie. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „szanowni państwo, punkt 

7: „Podjęcie uchwały w sprawie objęcia udziałów w Pałuckim Centrum Zdrowia Spółka z o.o. 

w Żninie”. Poproszę panie starosto.  
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Starosta Żniński Zbigniew Jaszczuk – „pani przewodnicząca, wysoka rado, szanowni 

państwo. Z nadwyżki za rok 2023 w budżecie powiatu mamy do dyspozycji około 3 500 000 

zł w związku z tym, że w szpitalu za rok ubiegły, w spółce, której właścicielem jest powiat 

wystąpiła strata. Mieliśmy w poniedziałek Zgromadzenie Wspólników - na kwotę około 1 400 

000 zł. Proponujemy, żeby objąć nowe udziały w liczbie 2000 sztuk w Pałuckim Centrum 

Zdrowia Spółce z o.o. po 500 zł, czyli za kwotę 1 000 000 zł. Krótko mówiąc chcemy część 

poniesionej straty w szpitalu pokryć poprzez objęcie nowych udziałów. No wiadomą jest 

rzeczą, że w służbie zdrowia sytuacja jest wyjątkowo trudna w mediach podawane na bieżąco 

kwoty. Szacuje się, że w skali całego kraju zadłużenie, długi w służbie zdrowia szacowane są 

na 22 miliardy złotych. To jest taka skala problemu. Także u nas strata w wysokości 1 400 

000 zł nie jest powiedziałbym jakąś nadzwyczajną z stratą, bo w sąsiednich szpitalach, już nie 

będę wymieniał, w których jednostkach występują straty na poziomie 8 milionów, 20  

milionów. Też takie przypadki oczywiście mamy. Zdaję sobie z tego sprawę, że ten milion 

złotych w formie objęcia dodatkowych udziałów nie załatwia problemów w szpitalu, bo 

sytuacja też oczywiście jest sytuacją trudną. Na to nas na dzień dzisiejszy stać i propozycja 

jest taka, żeby 1 000 000 zł przeznaczyć na wspomożenie sytuacji finansowej w szpitalu. 

Dziękuję bardzo”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję panie starosto. 

Czy panie i panowie radni mają pytania do tego tematu? Nie widzę. Dziękuję. Proszę pana 

przewodniczącego Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego o przedstawienie opinii 

komisji. Pan Witold Mrówczyński – radny”. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Witold Mrówczyński – 

„komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego na swym posiedzeniu pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję panu 

przewodniczącemu komisji za opinię i proszę o odczytanie projektu uchwały przez 

wiceprzewodniczącego pana Pawła Koperskiego”. 

Wiceprzewodniczący Rady Paweł Koperski – „uchwała nr II/17/2024 Rady Powiatu w 

Żninie z dnia 26 czerwca 2024  roku w sprawie objęcia udziałów w Pałuckim Centrum 

Zdrowia spółka z o.o. w Żninie. Stosowna podstawa prawna. Uchwala się, co następuje:  § 1 i 

§ 2 zgodny z treścią zawartą w projekcie uchwały, który został przesłany państwu drogą 

elektroniczną. § 3. Wykonanie uchwały powierza się Zarządowi Powiatu. § 4. Uchwała 

wchodzi w życie z dniem podjęcia”. 
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Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję  panu 

przewodniczącemu. Proszę o głosowanie”. 

Głosowało 18 radnych: „za” - 17; „przeciw” - 0; „wstrzymujących się” - 1. 

1. Józefa Błajet    za 

2. Alina Borkowska   za 

3. Kacper Ćwikliński   za 

4. Nikodem Dolata   za 

5. Andrzej Hłond   za 

6. Zbigniew Jaszczuk   za 

7. Paweł Koperski   za 

8. Lidia Kowal    za 

9. Witold Mrówczyński   za 

10. Karol Nojgebauer   za 

11. Aleksandra Nowakowska  za 

12. Henryk Popławski   za 

13. Adrian Przybyła   za 

14. Paweł Sikora    za 

15. Magdalena Siwak   za 

16. Edyta Szóstak-Ławińska  wstrzymał się 

17. Ryszard Ulatowski   za  

18. Maciej Wrzesiński   za 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „Proszę państwa - 17 za, 1 

osoba się wstrzymała. Uchwała przeszła”. 

Uchwała Nr II/17/2024 Rady Powiatu w Żninie z dnia 26 czerwca 2024 r. w sprawie objęcia 

udziałów w Pałuckim Centrum Zdrowia Spółka z o.o. w Żninie została podjęta i stanowi załącznik 

nr 4 do niniejszego protokołu. 

Pkt 8. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu Powiatu Żnińskiego na 2024 rok. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – ,,proszę państwa, punkt 9: 

,,Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Żnińskiego”. Przepraszam. Punkt 8: ,,Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w 

sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Żnińskiego na 2024 rok”. Panie starosto, proszę”. 



 10 

 Starosta Żniński Zbigniew Jaszczuk – „pani przewodnicząca, wysoka rado, szanowni 

państwo. W materiałach na dzisiejszą sesję został państwu przesłany projekt zmieniający 

uchwałę w sprawie budżetu na rok bieżący. Mówimy o tej wersji, która została przesłana. 

Żadnych dodatkowych zmian nie ma. Materiał jest dość obszerny, dlatego ja tylko na 

niektóre sprawy zwrócę uwagę. Więc, jeżeli chodzi o stronę dochodową zwiększamy o 

kwotę 30 000 zł środki otrzymane z Państwowego Funduszu celowego na lokalny  transport 

zbiorowy i jak również 15 000 zł zwiększenie na lokalny transport zbiorowy - środki 

pozyskane od samorządu  województwa. Zwiększamy na łączną kwotę 43 230 zł na projekt: 

Wsparcie na rzecz Kształcenia Zawodowego w Powiecie Żnińskim. Zwiększamy pozyskaną 

kwotę na remont drogi, która jest w fatalnym stanie, chcę tutaj wyraźnie powiedzieć,  od 

Nadleśnictwa w Gołąbkach w kierunku na Mogilno przez ten las ta droga się nam tak 

rozsypała, jak rozsypała się droga w ubiegłym roku przez Zalesie i pozyskaliśmy 200 000 zł 

od Nadleśnictwa Gołąbki i 150 000 od gminy Rogowo. Później będę mówił po stronie 

wydatkowej o łącznej kwocie tego zadania. Na projekt związany ze wzmocnieniem 

cyberbezpieczeństwa w Powiecie Żnińskim wprowadzamy kwotę ponad 491 000 zł i po 

stronie  wydatkowej na przewozy autobusowe, o których tutaj mówiłem z pozyskanych tych 

środków, jak również udział powiatu. Wydatkujemy i wprowadzamy kwotę 61 000 zł. Po 

stronie wydatkowej na Środowiskowy Dom Samopomocy - tam się kończą środki 

finansowe, bo jeszcze nie przyszły środki od wojewody - wydatkujemy 20 000 zł i na szkoły 

niepubliczne też z tych 3 500 000, o których dzisiaj już wspominałem, czyli z nadwyżki z 

roku 2023 na szkoły niepubliczne. Tu jest podzielone na poszczególne jednostki. 

Wprowadzamy na płace 1 000 000 zł. Na objęcie udziałów w Spółce Pałuckie Centrum 

Zdrowia, przed chwilą była mowa – 1 000 000 zł. Po stronie wydatkowej w DPS-ie w 

Barcinie – 40 800 zł. W związku z tym, że wzrosła odpłatność za mieszkańców - to jest 

podział na poszczególne paragrafy. W DPS-ie w Tonowie – 50 000 zł - po stronie również 

wydatkowej. Korekta w Domu Dziecka w Kołdrąbiu o kwotę prawie 81 000 zł, ale w dół 

tym razem, w związku z tym, że było tam czwórka dzieci, ale z praktyki to powiem 

państwu, że pewnie na sesji wrześniowej będziemy wprowadzać zwiększenie jak pewnie 

tam przybędą kolejne osoby do tego domu dziecka. Na zespół orzekania o stopniu 

niepełnosprawności, w związku z tym, że środki od wojewody nie zabezpieczają potrzeb – 

20 000 zł. Na projekt: ,,Wsparcie  na rzecz Kształcenia Zawodowego w Powiecie Żnińskim” 

wprowadzamy wydatki w starostwie: 43 000 złotych. Prawie 4 000 zł w Zespole Szkół 

Technicznych i 1 900 zł Zespole Szkół Ekonomiczno-Handlowych. Zakup licencji  dla 

wydziału geodezji za kwotę prawie 20 000 zł na potrzeby geodezji. W związku z tym, że 
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wzrosły odsetki od obligacji zabezpieczamy na te odsetki zwiększenie kwoty o 20 500 zł. I 

teraz wrócę  do dróg i nowych zadań. Więc na zakup masy na zimno, jak państwo wiecie 

mamy jeszcze do zrobienia dość dużo na drogach jeżeli chodzi o remonty. Zakup masy na 

zimno oraz oznakowania interaktywnego – 50 000 zł. Wprowadzamy nowe zadanie, o 

którym przed chwilą mówiłem, niecałe 3 km, a chcieliśmy zrobić od Ryszewa, bo 

praktycznie od Ryszewa już ta droga by się kwalifikowała do zrobienia. 2 km na razie 

zostawiamy, bo po prostu wolnych środków nie mamy i te 200 000 z Nadleśnictwa, 150 z 

gminy Rogowo i reszty uzupełnienie przez powiat ponad 800 000 zł. W przetargach, 

powiem państwu tak przy okazji, bo były organizowane przetargi na dwie drogi. Na tą 

drogę, o której przed chwilą mówię i było tych ofert 10, nawet 11, także kwoty były 

przewyższające, zabezpieczone środki w budżecie jak również kwoty niższe. No i na 

szczęście tutaj te kwoty były dla nas do udźwignięcia, jeżeli chodzi o budżet powiatu, bo 

pierwotnie już na posiedzeniach zarządu rozważaliśmy sytuację czy  nie zaciągnąć 

ewentualnie kredyt lub obligacje. Tylko to jest za długa procedura na kwotę 500 000, czy 

600 000 zł. Także obyło się bez kredytu i bez obligacji. I to wprowadzamy, tak jak mówię 

nowe zadanie. Wprowadzamy zadania w sensie przygotowania dokumentacji. Jako nowe 

zadanie oczywiście. Chodnik w Gorzycach, 2 chodniki w Wenecji. Jadąc od Żnina do 

sklepu po prawej stronie i od sklepu w kierunku na Dąbrowę. Wprowadzamy opracowanie 

dokumentacji  technicznej na drogę dla rowerów za kwotę 130.000 zł od Łabiszyna do 

Smerzyna. Tam z Łabiszyna przemieszcza się bardzo dużo osób. W związku z tym, że trwa 

remont, właściwie przebudowa, bo był wyburzony i budowany nowy most w Wójcinie. W 

związku z tym palowaniem, które nie było przewidziane w dokumentacji i innymi  robotami 

dodatkowymi wprowadzamy wydatek po szacowaniu przez firmę, która to wykonuje na 

kwotę 216.000 zł. Na wzmocnienie cyberbezpieczeństwa w Powiecie Żnińskim łącznie 

kwotę prawie 492 000 zł. I to proszę państwa, w dużym oczywiście skrócie, propozycja 

zmian  w budżecie. Dziękuję bardzo”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – ,,dziękuję panie starosto. 

Czy panie i panowie macie pytania do budżetu? Dziękuję bardzo. Proszę przewodniczącego 

Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Pana Przewodniczącego Witolda 

Mrówczyńskiego o opinię komisji”. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Witold Mrówczyński – 

,,przedmiotowa uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez komisję”. 
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Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – ,,bardzo dziękuję. Macie 

państwo wszyscy w systemie rada projekt uchwały, jak również proszę o przeczytanie 

projektu przez wiceprzewodniczącą panią Magdalenę Siwak”. 

Wiceprzewodnicząca Rady Magdalena Siwak – „uchwała numer II/18/2024 Rady 

Powiatu w Żninie z dnia 26 czerwca 2024 roku zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia  

budżetu Powiatu Żnińskiego na 2024. Stosowna podstawa prawna. Treść uchwały dostępna 

jest w systemie rada i wykonanie uchwały powierza się Zarządowi Powiatu. Uchwała 

wchodzi w życie z dniem jej podjęcia”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – ,,dziękuję bardzo. Proszę o 

głosowanie”.   

Głosowało 18 radnych: „za” - 18; „przeciw” - 0; „wstrzymujących się” - 0. 

1. Józefa Błajet    za 

2. Alina Borkowska   za 

3. Kacper Ćwikliński   za 

4. Nikodem Dolata   za 

5. Andrzej Hłond   za 

6. Zbigniew Jaszczuk   za 

7. Paweł Koperski   za 

8. Lidia Kowal    za 

9. Witold Mrówczyński   za 

10. Karol Nojgebauer   za 

11. Aleksandra Nowakowska  za 

12. Henryk Popławski   za 

13. Adrian Przybyła   za 

14. Paweł Sikora    za 

15. Magdalena Siwak   za 

16. Edyta Szóstak-Ławińska  za 

17. Ryszard Ulatowski   za 

18. Maciej Wrzesiński   za 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję bardzo - 18 za”. 

Uchwała Nr II/18/2024 Rady Powiatu w Żninie z dnia 26 czerwca 2024 r. zmieniająca 

uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Żnińskiego na 2024 rok została podjęta i stanowi 

załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 
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Pkt 9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żnińskiego. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „punkt 9: „Podjęcie 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Żnińskiego”. Poproszę panie starosto”. 

Starosta Żniński Zbigniew Jaszczuk – „pani przewodnicząca, wysoka rado, szanowni 

państwo. Jest to konsekwencja przed chwilą podjętej uchwały, zmiana w budżecie”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję panie starosto. 

Poproszę pana przewodniczącego Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Pana 

Przewodniczącego Witolda Mrówczyńskiego  o odczytanie opinii komisji”. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Witold Mrówczyński – 

„również ta uchwała, jako konsekwencja dwóch poprzednich uchwał, została pozytywnie 

zaopiniowana przez komisję budżetu i rozwoju”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję panu 

przewodniczącemu. Proszę o  głosowanie”. 

Głosowało 18 radnych: „za” - 18; „przeciw” - 0; „wstrzymujących się” - 0. 

1. Józefa Błajet    za 

2. Alina Borkowska   za 

3. Kacper Ćwikliński   za 

4. Nikodem Dolata   za 

5. Andrzej Hłond   za 

6. Zbigniew Jaszczuk   za 

7. Paweł Koperski   za 

8. Lidia Kowal    za 

9. Witold Mrówczyński   za 

10. Karol Nojgebauer   za 

11. Aleksandra Nowakowska  za 

12. Henryk Popławski   za 

13. Adrian Przybyła   za 

14. Paweł Sikora    za 

15. Magdalena Siwak   za 

16. Edyta Szóstak-Ławińska  za 

17. Ryszard Ulatowski   za 

18. Maciej Wrzesiński   za 
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Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „18 za. Uchwała przeszła. 

Dziękuję państwu. Proszę państwa skończyliśmy tematy budżetowe. Dziękuję pani skarbnik 

za udział, pani  Elżbiecie Nowak – Karadymus”. 

Uchwała Nr II/19/2024 Rady Powiatu w Żninie z dnia 26 czerwca 2024 r. zmieniająca 

uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żnińskiego została 

podjęta i stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

Pkt 10. Podjęcie uchwały w sprawie podniesienia wysokości 

wynagrodzenia rodzinom zastępczym zawodowym oraz prowadzącym 

rodzinne domy dziecka na terenie Powiatu Żnińskiego. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „panie i panowie radni, 

punkt 10: „Podjęcie  uchwały w sprawie podniesienia wysokości wynagrodzenia rodzinom 

zastępczym zawodowym oraz prowadzącym rodzinne domy dziecka na terenie Powiatu 

Żnińskiego”. Panie starosto, bardzo proszę”. 

 Starosta Żniński Zbigniew Jaszczuk – „więc proszę państwa, ta uchwała wynika z 

tego, że są podniesione te stawki, o których pani przewodnicząca przed chwilą mówiła o 

kwotę nie mniej niż 11,4%. Wynika to z obwieszczenia Ministra Rodziny, Pracy i Polityki 

Społecznej z 24 marca bieżącego roku w sprawie wysokości kwot świadczeń przysługującym 

rodzinom zastępczym prowadzącym rodzinne domy dziecka i tak dalej. I powiem tak, że 

dotychczas te kwoty były 4 700 zł dla rodzin zastępczych zawodowych i prowadzących 

rodzinne domy dziecka oraz 5 830 zł miesięcznie dla rodziny zastępczej zawodowej pełniącej 

funkcję pogotowia rodzinnego. Te stawki, tak jak mówiłem, podnosimy 11,4 i byłoby to dla 

rodziny zastępczej zawodowej oraz prowadzącej rodzinny dom dziecka byłaby to kwota 5 

250 zł w miejsce 4 700 i 6 500 zł w miejsce 5 830. Dziękuję bardzo.”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „czy macie panie i 

panowie pytania do tego punktu? Bardzo proszę o przedstawienie opinii Komisji Zdrowia, 

Polityki Społecznej i Rynku Pracy - pani przewodnicząca Lidia Kowal”. 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Rynku Pracy Lidia Kowal – 

„komisja Zdrowia, Polityki Społecznej i Rynku Pracy jednogłośnie zaopiniowała projekt tej 

uchwały”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję pani 

przewodniczącej. Bardzo proszę państwa o głosowanie. Przepraszam. O przeczytanie projektu  

uchwały przez wiceprzewodniczącego pana Pawła Koperskiego”. 
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Wiceprzewodniczący Rady Paweł Koperski – „uchwała numer II/20/2024 Rady 

Powiatu w Żninie z dnia 26 czerwca 2024  roku w sprawie podniesienia wysokości 

wynagrodzenia rodzinom zastępczym zawodowym oraz prowadzącym rodzinne domy 

dziecka na terenie Powiatu Żnińskiego. Stosowna podstawa prawna. Uchwala się, co 

następuje: §1. O treści zgodnej z treścią zawartą w projekcie uchwały, który został przesłany 

państwu drogą elektroniczną. §2. Wykonanie uchwały powierza się Staroście Żnińskiemu.  

§3. Traci moc uchwała  nr XXXIII/249/2023 Rady Powiatu w Żninie z dnia 25 kwietnia 2023 

roku w  sprawie podniesienia wysokości wynagrodzenia rodzinom zastępczym zawodowym 

oraz prowadzącym rodzinne domy dziecka na terenie Powiatu Żnińskiego. §4. Uchwała 

wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego”.   

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję bardzo. Proszę o  

głosowanie”. 

Głosowało 18 radnych: „za” - 18; „przeciw” - 0; „wstrzymujących się” - 0. 

1. Józefa Błajet    za 

2. Alina Borkowska   za 

3. Kacper Ćwikliński   za 

4. Nikodem Dolata   za 

5. Andrzej Hłond   za 

6. Zbigniew Jaszczuk   za 

7. Paweł Koperski   za 

8. Lidia Kowal    za 

9. Witold Mrówczyński   za 

10. Karol Nojgebauer   za 

11. Aleksandra Nowakowska  za 

12. Henryk Popławski   za 

13. Adrian Przybyła   za 

14. Paweł Sikora    za 

15. Magdalena Siwak   za 

16. Edyta Szóstak-Ławińska  za 

17. Ryszard Ulatowski   za 

18. Maciej Wrzesiński   za 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję państwu bardzo. 18 

do 18. Uchwała przeszła”. 
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Uchwała Nr II/20/2024 Rady Powiatu w Żninie z dnia 26 czerwca 2024 r. w sprawie 

podniesienia wysokości wynagrodzenia rodzinom zastępczym zawodowym oraz prowadzącym 

rodzinne domy dziecka na terenie Powiatu Żnińskiego została podjęta i stanowi załącznik nr 7 do 

niniejszego protokołu. 

Pkt 11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

zwiększenia zryczałtowanej kwoty na utrzymanie dziecka w Placówce 

Opiekuńczo – Wychowawczej typu Rodzinnego w Rozalinowie. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „szanowni państwo, punkt 

11: „Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zwiększenia zryczałtowanej kwoty na 

utrzymanie dziecka w placówce Opiekuńczo-Wychowawczej typu Rodzinnego w 

Rozalinowe”. Panie starosto, bardzo proszę”. 

Starosta Żniński Zbigniew Jaszczuk – „pani przewodnicząca, wysoka rado, szanowni 

państwo. Podobna sytuacja jak przy poprzedniej uchwale. Od 1 czerwca bieżącego roku rosną 

stawki i tak ustala się wysokość środków finansowych na utrzymanie dziecka 

przysługującego w zryczałtowanej kwocie w Placówce Opiekuńczo-Wychowawczej typu 

Rodzinnego w Rozalinowie do maksymalnej kwoty 1 823 zł miesięcznie na dziecko 

legitymujące się orzeczeniem o niepełnosprawności i do maksymalnej kwoty 1 517 zł dla 

pozostałych dzieci. Dziękuję bardzo”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję panie starosto. 

Poproszę panią przewodniczącą Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Rynku Pracy Panią 

Przewodniczącą Lidię Kowal o opinię komisji”. 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Rynku Pracy Lidia Kowal – 

„komisja zaopiniowała projekt tej uchwały pozytywnie, jednogłośnie”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję bardzo. Proszę o 

odczytanie projektu przez wiceprzewodniczącego. Bardzo dziękuję za opinię. Bardzo proszę 

o odczytanie projektu uchwały przez wiceprzewodniczącą rady panią Magdalenę Siwak”. 

Wiceprzewodnicząca Rady Magdalena Siwak – „uchwała numer II/21/2024 Rady 

Powiatu w Żninie z dnia 26 czerwca 2024 roku zmieniająca uchwałę w sprawie zwiększenia  

zryczałtowanej kwoty na utrzymanie dziecka w Placówce Opiekuńczo-Wychowawczej typu 

Rodzinnego w Rozalinowie. Stosowna podstawa prawna, treść uchwały dostępna jest w 

systemie rada i wykonanie uchwały powierza się Dyrektorowi Powiatowego Centrum 

Pomocy Rodzinie w  Żninie i Dyrektorowi Placówki Opiekuńczo- Wychowawczej typu 
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Rodzinnego w Rozalinowie i uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia z mocą od 1 

czerwca 2024 roku”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję pani 

wiceprzewodniczącej. Bardzo proszę o głosowanie”.   

Głosowało 18 radnych: „za” - 18; „przeciw” - 0; „wstrzymujących się” - 0. 

1. Józefa Błajet    za 

2. Alina Borkowska   za 

3. Kacper Ćwikliński   za 

4. Nikodem Dolata   za 

5. Andrzej Hłond   za 

6. Zbigniew Jaszczuk   za 

7. Paweł Koperski   za 

8. Lidia Kowal    za 

9. Witold Mrówczyński   za 

10. Karol Nojgebauer   za 

11. Aleksandra Nowakowska  za 

12. Henryk Popławski   za 

13. Adrian Przybyła   za 

14. Paweł Sikora    za 

15. Magdalena Siwak   za 

16. Edyta Szóstak-Ławińska  za 

17. Ryszard Ulatowski   za 

18. Maciej Wrzesiński   za 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję bardzo. 18 za - 

uchwała przeszła”. 

Uchwała Nr II/21/2024 Rady Powiatu w Żninie z dnia 26 czerwca 2024 r. zmieniająca 

uchwałę w sprawie zwiększenia zryczałtowanej kwoty na utrzymanie dziecka w Placówce 

Opiekuńczo – Wychowawczej typu Rodzinnego w Rozalinowie została podjęta i stanowi 

załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

Pkt 12. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru radnych do pracy w 

Komisji Bezpieczeństwa i Porządku. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „proszę państwa punkt 12: 

„Podjęcie uchwały w sprawie wyboru radnych do pracy w Komisji Bezpieczeństwa i 
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Porządku”. To jest komisja i kompetencja  pana starosty, więc proszę pana starostę o swoje 

propozycje”. 

 Starosta Żniński Zbigniew Jaszczuk – „myślę pani przewodnicząca, że to jest dobre 

rozwiązanie, bo faktycznie z urzędu jestem przewodniczącym tejże komisji i proponowałbym, 

żeby w tej komisji był pan radny Paweł Koperski, który był w poprzedniej kadencji w tej 

komisji i pan Nikodem Dolata, który jest przewodniczącym Komisji Bezpieczeństwa i Spraw 

Samorządowych. Bo logika by tak nakazywała, żeby przewodniczący tej komisji był w tej 

komisji, której z urzędu starosta jest przewodniczącym. Dziękuję bardzo”. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję panu staroście. 

Czy macie państwo jakieś inne propozycje? Czy wyrażacie państwo zgodę? Pan  Nikodem 

Dolata wyraża zgodę? Czy pan Paweł Koperski wyraża zgodę”? 

 Radny Nikodem Dolata – „tak, wyrażam zgodę”. 

 Radny Paweł Koperski – „tak, wyrażam zgodę”. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję bardzo. 

Wpisujemy kandydatury do projektu. Bardzo proszę. Nie było więcej kandydatur. Kandydaci 

wyrazili zgodę. Bardzo  proszę o odczytanie projektu uchwały przez Wiceprzewodniczącego 

Rady Powiatu Pana Pawła Koperskiego”. 

Wiceprzewodniczący Rady Paweł Koperski – „uchwała nr II/22/2024 Rady Powiatu w 

Żninie z dnia 26 czerwca 2024 roku w sprawie wyboru radnych do pracy w Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku. Stosowna podstawa prawna. Uchwala się, co następuje: §1. 

Delegować do pracy w Komisji Bezpieczeństwa i Porządku następujących radnych: Nikodem 

Dolata i Paweł Koperski. §2. Wykonanie uchwały powierza się Zarządowi Powiatu. §3. Traci 

moc uchwała nr III/26/2018 Rady Powiatu w Żninie z dnia 20 grudnia 2018 roku w sprawie 

wyboru radnych do pracy w Komisji Bezpieczeństwa i Porządku. §4. Uchwała wchodzi w 

życie z dniem podjęcia”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję panu 

wiceprzewodniczącemu za odczytanie projektu uchwały. Bardzo proszę o głosowanie”. 

Głosowało 18 radnych: „za” - 18; „przeciw” - 0; „wstrzymujących się” - 0. 

1. Józefa Błajet    za 

2. Alina Borkowska   za 

3. Kacper Ćwikliński   za 

4. Nikodem Dolata   za 

5. Andrzej Hłond   za 

6. Zbigniew Jaszczuk   za 
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7. Paweł Koperski   za 

8. Lidia Kowal    za 

9. Witold Mrówczyński   za 

10. Karol Nojgebauer   za 

11. Aleksandra Nowakowska  za 

12. Henryk Popławski   za 

13. Adrian Przybyła   za 

14. Paweł Sikora    za 

15. Magdalena Siwak   za 

16. Edyta Szóstak-Ławińska  za 

17. Ryszard Ulatowski   za 

18. Maciej Wrzesiński   za 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „bardzo dziękuję. 18 do 18. 

Uchwała przeszła.  Dziękuję państwu za oddanie głosów”. 

Uchwała Nr II/22/2024 Rady Powiatu w Żninie z dnia 26 czerwca 2024 r. w sprawie 

wyboru radnych do pracy w Komisji Bezpieczeństwa i Porządku została podjęta i stanowi 

załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

Pkt 13. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru przedstawiciela Rady 

Powiatu w Żninie do Powiatowej Rady Rynku Pracy w Żninie. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „punkt kolejny. Punkt 13: 

„Podjęcie uchwały w sprawie wyboru  przedstawiciela Rady Powiatu w Żninie do 

Powiatowej Rady Rynku Pracy w Żninie”. Proszę panie starosto o kandydatury, podanie 

kandydatów”. 

Starosta Żniński Zbigniew Jaszczuk – „pani przewodnicząca, wysoka rado, szanowni 

państwo. Chyba dlatego podam tą kandydaturę, że jestem tym, który powoła skład tejże rady i 

proponuję, żeby w skład Powiatowej Rady Rynku Pracy jako przedstawiciel Zarządu Powiatu 

weszła pani Józefa Błajet, która zasiadała w tej radzie w poprzednich kadencjach, ale z innym 

umocowaniem i delegowana przez inną  instytucję. Dziękuję bardzo”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję panie starosto. 

Czy pani radna Józefa Błajet wyraża zgodę”? 

Radna Józefa Błajet – „tak, wyrażam zgodę”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję  bardzo. Proszę o 

odczytanie projektu uchwały przez wiceprzewodniczącą panią Magdalenę Siwak”. 
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Wiceprzewodnicząca Rady Magdalena Siwak – „uchwała nr II/23/2024 Rady Powiatu 

w Żninie z dnia 26 czerwca 2024 roku w sprawie wyboru przedstawiciela Rady Powiatu w 

Żninie do Powiatowej Rady Rynku Pracy w Żninie. Stosowna podstawa prawna. Uchwala się,  

co następuje: Wybrać panią Józefę Błajet jako przedstawiciela Rady Powiatu w Żninie do 

Powiatowej Rady Rynku Pracy w  Żninie. Wykonanie uchwały powierza się Zarządowi 

Powiatu. Traci moc uchwała nr XIII/113/2020 Rady Powiatu w Żninie z dnia 17 czerwca 

2020 roku w sprawie wyboru przedstawiciela Rady Powiatu w Żninie do Powiatowej Rady 

Rynku Pracy w Żninie. Uchwała wchodzi w życie z dniem jej podjęcia”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję bardzo  pani 

wiceprzewodniczącej rady za odczytanie projektu. Proszę, przystępujemy do głosowania. 

Proszę o  głosowanie”. 

Głosowało 18 radnych: „za” - 18; „przeciw” - 0; „wstrzymujących się” - 0. 

1. Józefa Błajet    za 

2. Alina Borkowska   za 

3. Kacper Ćwikliński   za 

4. Nikodem Dolata   za 

5. Andrzej Hłond   za 

6. Zbigniew Jaszczuk   za 

7. Paweł Koperski   za 

8. Lidia Kowal    za 

9. Witold Mrówczyński   za 

10. Karol Nojgebauer   za 

11. Aleksandra Nowakowska  za 

12. Henryk Popławski   za 

13. Adrian Przybyła   za 

14. Paweł Sikora    za 

15. Magdalena Siwak   za 

16. Edyta Szóstak-Ławińska  za 

17. Ryszard Ulatowski   za 

18. Maciej Wrzesiński   za 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję państwu. 18 za, 

czyli 18 do 18. Uchwała przeszła”. 
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Uchwała Nr II/23/2024 Rady Powiatu w Żninie z dnia 26 czerwca 2024 r. w sprawie 

wyboru przedstawiciela Rady Powiatu w Żninie do Powiatowej Rady Rynku Pracy w Żninie 

została podjęta i stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

Pkt 14. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru składu osobowego 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „kolejny punkt porządku 

obrad. Punkt 14: „Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyboru składu 

osobowego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji”. Proszę o głos pana starostę”. 

Starosta Żniński Zbigniew Jaszczuk – „szanowni państwo, powiem lekko żartobliwie. 

Testowaliśmy nadzór wojewody - jeżeli chodzi o Komisję Skarg, Wniosków i Petycji. W 

skład  tej komisji wchodzą przedstawiciele wszystkich klubów radnych w liczbie 5 do 7 osób 

z wyjątkiem radnych pełniących funkcję przewodniczącego i wiceprzewodniczącego rady 

oraz radnych będących członkami zarządu. Członek zarządu nie może być członkiem tej 

komisji  i tą sprawę prostujemy. Dziękuję bardzo”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję panu staroście. 

Czy ktoś z państwa do tej uchwały ma jakieś pytania? Dziękuję bardzo. Proszę o  odczytanie 

projektu uchwały przez Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu Pana Pawła Koperskiego”. 

Wiceprzewodniczący Rady Paweł Koperski – „uchwała numer II/24/2024 Rady 

Powiatu w Żninie z dnia 26 czerwca 2024 roku zmieniająca uchwałę w sprawie wyboru 

składu osobowego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Stosowna podstawa prawna. Uchwala 

się, co następuje: §1. W uchwale nr I/6/2024 Rady Powiatu w Żninie z dnia 7 maja 2024 roku 

w sprawie wyboru składu osobowego Komisji Skarg, Wniosków i  Petycji skreśla się w §1 

punkt szósty. §2. Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu Rady Powiatu. §3. 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia”. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję panu  

wiceprzewodniczącemu. Proszę o głosowanie”. 

Głosowało 18 radnych: „za” - 18; „przeciw” - 0; „wstrzymujących się” - 0. 

1. Józefa Błajet    za 

2. Alina Borkowska   za 

3. Kacper Ćwikliński   za 

4. Nikodem Dolata   za 

5. Andrzej Hłond   za 

6. Zbigniew Jaszczuk   za 
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7. Paweł Koperski   za 

8. Lidia Kowal    za 

9. Witold Mrówczyński   za 

10. Karol Nojgebauer   za 

11. Aleksandra Nowakowska  za 

12. Henryk Popławski   za 

13. Adrian Przybyła   za 

14. Paweł Sikora    za 

15. Magdalena Siwak   za 

16. Edyta Szóstak-Ławińska  za 

17. Ryszard Ulatowski   za 

18. Maciej Wrzesiński   za 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję państwu. 18 do 

18”. 

Uchwała Nr II/24/2024 Rady Powiatu w Żninie z dnia 26 czerwca 2024 r. w sprawie 

wyboru składu osobowego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji została podjęta i stanowi 

załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

Pkt 15. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy 

stałych Komisji Rady Powiatu w Żninie na 2024 rok. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „i tak dobrnęliśmy do 

punktu 16., gdzie udzielę sobie głosu i po punkcie 15. będzie przerwa. Proszę państwa punkt 

15: „Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w  sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych 

Komisji Rady Powiatu w Żninie na 2024 rok”. Szanowni państwo, proszę przewodniczącą 

komisji panią Lidię Kowal o przedstawienie”. 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Rynku Pracy Lidia Kowal – 

„w związku z tym, że zmieniła się skład osobowy rady, przeanalizowaliśmy plan pracy 

dotychczasowy tejże Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Rynku Pracy i wnosimy 

jednogłośnie, członkowie tejże komisji o zmianę planu pracy na bieżąco”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „bardzo dziękuję pani 

przewodniczącej komisji. Bardzo proszę o odczytanie projektu uchwały przez 

Wiceprzewodniczącą Rady Powiatu Panią Magdalenę Siwak”. 

Wiceprzewodnicząca Rady Magdalena Siwak – „uchwała numer II/25/2024 Rady 

Powiatu w Żninie z dnia 26 czerwca 2024  roku zmieniająca uchwałę w sprawie 
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zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady Powiatu w Żninie na 2024 rok. Stosowna 

podstawa prawna. Treść uchwały jest dostępna w systemie rada i wykonanie uchwały 

powierza się Przewodniczącemu Rady Powiatu, uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję pani 

wiceprzewodniczącej za odczytanie projektu uchwały. Proszę o głosowanie”. 

Głosowało 18 radnych: „za” - 18; „przeciw” - 0; „wstrzymujących się” - 0. 

1. Józefa Błajet    za 

2. Alina Borkowska   za 

3. Kacper Ćwikliński   za 

4. Nikodem Dolata   za 

5. Andrzej Hłond   za 

6. Zbigniew Jaszczuk   za 

7. Paweł Koperski   za 

8. Lidia Kowal    za 

9. Witold Mrówczyński   za 

10. Karol Nojgebauer   za 

11. Aleksandra Nowakowska  za 

12. Henryk Popławski   za 

13. Adrian Przybyła   za 

14. Paweł Sikora    za 

15. Magdalena Siwak   za 

16. Edyta Szóstak-Ławińska  za 

17. Ryszard Ulatowski   za 

18. Maciej Wrzesiński   za 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „18 do 18. 100% głosów za. 

Bardzo dziękuję za oddanie głosów”. 

Uchwała Nr II/25/2024 Rady Powiatu w Żninie z dnia 26 czerwca 2024 r. w sprawie 

zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady Powiatu w Żninie na 2024 rok została 

podjęta i stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 
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Pkt 16. Sprawozdanie o stanie dróg powiatowych administrowanych 

przez Zarząd Dróg Powiatowych w Żninie oraz plan inwestycji na lata 2024 

– 2026. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „proszę państwa, jednak 

mała zmiana. Ze względu na to, że mamy już na sali pana Dyrektora Zarządu Dróg 

Powiatowych w Żninie, Pana Adriana Kubickiego, który przedstawi nam sprawozdanie o 

stanie dróg powiatowych i w związku z tym proszę pana dyrektora o przedstawienie 10- 15 

minutowego zestawienia wszystkich swoich tematów, które chce nam przedstawić, na które 

chce nam pan zwrócić  uwagę, ewentualnie jakieś  problemy. I po tym wystąpieniu szanowni 

państwo zarządzam 20 minut przerwy. Bardzo proszę panie dyrektorze”. 

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Żninie z siedzibą w Podgórzynie Pan Adrian 

Kubicki – „pani przewodnicząca, wysoka rado, panie starosto. Jak co roku przygotujemy do 

państwa krótkie sprawozdanie. Korzystając tutaj z okazji, że jest to druga sesja w nowej  

kadencji chciałbym przybliżyć przede wszystkim nowym radnym jak nasza jednostka 

wygląda i czym  administrujemy. Administrujemy ponad 500 km dróg, dokładnie 511 km 

dróg oraz 12 obiektami mostowym. Stawia nas to w czołówce wśród zarządów dróg 

powiatowych w województwie kujawsko-pomorskim, bo jesteśmy na trzecim miejscu. 

Kolejne miejsce dopiero ma zarząd nakielski, który ma około 405 - 406 km. Praca w 

zarządzie odbywa się w dwóch obwodach. Jednym obwodem jest siedziba w Podgórzynie, 

drugi w Skórkach  w gminie Rogowo. Zatrudniamy, na dzień dzisiejszy jednostka liczy sobie 

29 osób zatrudnionych wraz z moją osobą. Najważniejsze rzeczy, które chcemy przekazać z 

2023 roku, które zostały ujęte w sprawozdaniu to inwestycje, które zrealizowaliśmy w tym  

minionym roku. Przede wszystkim są to trzy duże inwestycje, na które udało się nam 

pozyskać dofinansowanie. Pierwszym  zadaniem było zadanie Rządowego Funduszu Polski 

Ład: Program Inwestycji Strategicznych, które zadanie było realizowane na drodze 2314 

przez miejscowość Cerekwicę. Udało tam się nam uzyskać 95% dofinansowania, czyli to 

wychodziło 3 452 289,31. Cała inwestycja wyniosła 3 634 000 w przybliżeniu. Drugie 

zadanie, które również uzyskało dofinansowanie to też przebudowa, kontynuacja przebudowy 

drogi 2314 z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. Tutaj uzyskaliśmy dofinansowanie w 

kwocie 2 389 000, gdzie koszt całkowity był 4 778 000. Kolejnym zadaniem, na które udało 

się uzyskać dofinansowanie 50% był remont drogi Rudunek - Niestronno – Dąbrowa, czyli od 

starej piątki, a obecnie naszej drogi 2375 przez Zalesie. I tutaj mieliśmy dofinansowanie w 

kwocie 631 627 zł, a koszt całkowity 1 264 000. Oprócz tych zadań, na które tutaj 

wspomniałem, mieliśmy dofinansowanie ze środków powiatu, były realizowane trzy zadania 
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związane z nakładkami. W każdym z tych zadań były  po dwie lub po trzy drogi. Pierwsze 

było: Mamlicz – Jordanowo, Żnin - Jadowniki na kwotę 1 930 000. Tutaj łączna długość 

zmodernizowanych dróg miała 7+250. Drugie zadanie składało się z trzech dróg. 

Damasławek - Mieleszyn to jest odcinek od Laskowa do granicy województwa, potem 

odcinek drogi Cotoń - Lubcz przez miejscowość Bożacin. Tutaj udało się pozyskać 

dodatkowe środki z Nadleśnictwa Gołąbki w kwocie 143 000 i z gminy Rogowo 150 000. I 

też został kawałek zrobiony drogi w Brzyskorzystwi - dokładnie 235 m. Łączna kwota 

zadania 1 280 000. Trzecie  zadanie to obejmowało drogi Lubostroń - Julianowo - kilometr. 

Murczyn - Białożewin koło sklepu to jest 130 m i ponad kilometrowy odcinek Żużoły - 

Chrzanowo za kwotę 877 000. Czyli łącznie w 2023 roku wykonaliśmy 22 km modernizacji 

czy też  przebudowy naszych dróg powiatowych za łączną kwotę 13 000 700 zł, z czego 

6 500 000 pochodziło z  dodatkowych środków, z dofinansowań. W obecnym roku są również 

prowadzone zadania inwestycyjne, na które się też  udało uzyskać dofinansowania. Jednym z 

takich dość wyczekiwanych zadań jest przebudowa mostu w Wójcinie wraz z dwoma 

odcinkami dróg. Tu również w Polskim Ładzie udało się uzyskać 95% dofinansowania. Koszt 

całego zadania jest to prawie 7 milionów, z czego tak jak wspomniałem te 95% pochodzi ze 

środków tego programu. Drugie zadanie jest to kontynuacja przebudowy drogi 2314 czyli 

Żnin - Janowiec. Jest to ostatni odcinek z dofinansowaniem już 60%. Koszt jest 4 201 000. Z 

własnych środków 1 680 000 zł. Mieliśmy również dofinansowanie na zadanie związane z 

budową chodnika w miejscowości Młodocin. Zadanie było objęte dofinansowaniem 85, 80%. 

Zadanie całe, kwota 394 000. Tutaj gmina Barcin też  refundowała 40 000 środków tego 

zadania. Wykonano również już we własnym zakresie, z własnych środków remont drogi 

Gąsawa - Pakość od Herbarium do Relaksu za kwotę 458 000. Dla informacji też na końcu 

sprawozdania było podane, że w minionej, jakby od 2018 do końca 2023 roku wykonaliśmy 

165 km przebudowy za prawie 70 milionów, z czego 26,5 miliona było środków z 

dofinansowania. To tak w skrócie, najważniejsze rzeczy. Jedynie jeszcze możemy dodać z 

tych takich usług, które wykonywane były jakby obcymi siłami to kwestia zimy, gdzie nam 

zima pochłonęła ponad pół miliona zł. Na solankę wydaliśmy 110 000. 700 000 remonty, 

które się u nas odbywają albo masą na gorąco, masą na zimno czy też po prostu emulsją i 

grysami. To są najważniejsze rzeczy, które na dzień dzisiejszy państwu przedstawiamy. 

Starosta już wspomniał wcześniej o dwóch odbytych przetargach, które miały miejsce na 

drogę właśnie od granicy powiatu mogileńskiego do miejscowości Gołąbki i druga droga, 

która jest jakby do remontu, bo też no została uszkodzona poprzez ciężki ruch samochodów w 

pobliżu drogi wojewódzkiej 254 i 251. Jest to droga na odcinku Pturek -Lubostroń. I te dwie 
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drogi tutaj po zabezpieczeniu przez państwo, przez wysoką radę zostaną po prostu w 

najbliższym czasie realizowane. Z tym, że droga na Pturek- Lubostroń będzie dopiero jakby 

kontynuowana przebudowa po remoncie drogi 251 na odcinku Młodocin – Pturek, bo niestety 

możemy się spodziewać, że ten ruch ciężarowych pojazdów nie pojedzie przez, tak jak jest 

objazd wyznaczony, przez drogi wojewódzkie, bo tak jest w głównej  mierze. Tylko niestety 

będą sobie kierowcy skracali ruch i będą jeździli naszą drogę. Także no nie sposób, my 

będziemy  remontowali, a ktoś nam to będzie po prostu psuł. Dziękuję za uwagę”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję panu 

dyrektorowi za takie  zmobilizowanie się, ale chcę państwa poinformować, że w tym tygodniu 

odbyła się Komisja Gospodarki Przestrzennej i Infrastruktury i członkowie komisji 

dyskutowali z panem dyrektorem. Była długa ta komisja i mieliśmy możliwość rozmowy, 

zadawania pytań. Czy ktoś spoza komisji jeszcze z państwa radnych chciałby zabrać głos i 

poprosić, albo zadać pytanie panu  dyrektorowi? Proszę, pan radny Paweł Sikora”. 

Radny Paweł Sikora – „pani przewodnicząca, panie i panowie radni, panie starosto, 

panie dyrektorze. Bardzo dziękuję za przygotowanie takiego syntetycznego, dobrego 

materiału dotyczącego stanu dróg powiatowych. Ja mam pytanie do tabeli, która wskazuje  na 

stan obiektów inżynierskich. Mianowicie bardzo cieszymy się wszyscy z trwającej 

przebudowy drogi w Wójcinie. Mam nadzieję, że wszystkie wątpliwości, które były związane 

z tą przebudową już mamy za sobą. Natomiast chciałem zapytać o obiekty inżynierskie, które 

według oceny przeprowadzonej w roku 2023 wykazują stan niepokojący, tak tutaj jest  

wskazane, czyli trzy punkty w tej pięciopunktowej skali. Co oznacza zgodnie z opisem, że 

wykazują uszkodzenia, których nienaprawienie spowoduje skrócenie  okresu bezpiecznej 

eksploatacji. Są to dwa obiekty na terenie gminy Żnin. Jeden w Dobrylewie na drodze 

powiatowej Brzyskorzystew - Dobrylewo i drugi w Wenecji na drodze Biskupin - Wenecja. 

To są, oba obiekty są na rzece Gąsawce to są mosty. Czy monitorują państwo stan tych 

obiektów i jak pan dyrektor widzi przyszłość  tych obiektów? Czy będą potrzebne remonty 

takie kapitalne i ewentualnie w jakim czasie? Dziękuję bardzo”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „proszę, pan dyrektor Adrian 

Kubicki”. 

 Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Żninie z siedzibą w Podgórzynie Pan Adrian 

Kubicki – „pani przewodnicząca, panie radny. Na bieżąco są dokonywane przeglądy, zresztą 

jesteśmy zobligowani przepisami, że raz w roku musimy takie przeglądy po prostu 

przeprowadzać. Stąd też te oceny się tutaj biorą i zazwyczaj w każdym ze sprawozdań są 

państwu  przekazywane. Natomiast jest to niby stan przed awaryjny, ale nie zagraża na chwilę 
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obecną, aż tak jakieś katastrofie budowlanej. Niektóre z nich to są tak szczerze mówiąc 

wpisane jako obiekty inżynierskie, ale mogłyby na dzień dzisiejszy spełniać rolę zwykłych 

przepustów i podejrzewam, że jeżeli będzie już to w takim stopniu, gdzie będzie to  zagrażało 

definitywnie bezpieczeństwu ruchu drogowego to po prostu one będą podejmowane w ramach 

jakby przebudowy, ale nie jako już mosty tylko bardziej jako przepusty. W zależności jeżeli 

będą jakieś środki możliwe do uzyskania, do dofinansowania - to takie, jak będą takie szanse, 

to będziemy próbowali te środki też pozyskiwać. Wiadomo, że najpierw, wcześniej  też 

będziemy musieli przygotować ewentualne jakieś dokumentacje. Dziękuję”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję bardzo panie 

dyrektorze. Czy ktoś z państwa jeszcze? Szanowni państwo, dziękujemy panu dyrektorowi. 

Szanowni państwo, proszę o wyrażenie opinii przez Komisję Gospodarki Przestrzennej i 

Infrastruktury Pana Pawła Koperskiego”. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Infrastruktury Paweł Koperski – 

„pani przewodnicząca, wysoka rado. Na wczorajszym posiedzeniu Komisji Gospodarki 

Przestrzennej i Infrastruktury sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie. Dziękuję”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję panie 

wiceprzewodniczący. Panie dyrektorze, chciałabym panu podziękować za tą półroczną  pracę, 

za zeszłoroczną pracę. Proszę pozdrowić cały pana zespół, podziękować i przekazać uznanie 

od całej rady za to, co robicie na rzecz dróg powiatowych. I pan starosta prosi o głos”. 

Starosta Żniński Zbigniew Jaszczuk – „pani przewodnicząca, wysoka rado, szanowni 

państwo. W  materiałach, tak jak dyrektor tutaj mówił, no są przedstawione to, co na tych 

drogach udało się zrobić i  to co jest do zrobienia. Miejmy świadomość, że przed nami duże  

wydatki na drogi. Bo jeżeli chodzi o jednostki organizacyjne powiatu, no różne 

przedsięwzięcia w szkołach, remonty i tak dalej. Mamy to opanowane. Mamy naprawdę duże 

potrzeby na drogach. Szacujemy, że na drogach w tej kadencji chcielibyśmy zrobić  150 -160 

km dróg, mając świadomość tego, że niektóre będą ulegały degradacji, myślę w szczególności 

o tych drogach, na których. W którym to było roku? 2011. Jak były robione mikro dywaniki 

wtedy zrobiliśmy 108  km dróg. Gwarancja była na 3 lata, a od 2011 roku minęło lat 13. One i  

tak się te drogi bardzo dobrze trzymają. I trzeba mieć świadomość, że do tych dróg trzeba 

powrócić. Ja nie chciałbym tutaj wymieniać tych dróg, które są w takiej pilnej potrzebie do 

zrobienia, bo tak jak mówiłem już tutaj dzisiaj, tak się nam posypała kiedyś droga 

niespodziewanie przez Zalesie, tak się stało drogę w okolicach Nadleśnictwa Gołąbki. Dobrze 

się stało, że robimy ostatni obiekt mostowy, który wymagał dużych nakładów finansowych. 

Mieliśmy w powiecie do zrobienia w trybie pilnym 7 mostów i robimy siódmy, czyli ostatni. 
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Te dwa, o których tutaj pan Paweł Sikora mówił też trzeba mieć je oczywiście na oku, ale nie 

jest tam, aż sytuacja tak zła, żeby trzeba było przystępować do modernizacji tych obiektów. 

Jeżeli chodzi o możliwości jakie będą na przyszły rok już oczywiście do realizacji - ze 

spotkania na konwencie starostów mogę wam przekazać informację taką, bo uzyskaliśmy ją 

od wojewody Michała Sztybla, że pewnie koniec sierpnia lub też wrzesień będzie ogłoszony 

nabór z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg, ale nie będzie to zawrotna żadna kwota. Będzie 

to około 150.000.000 zł  na gminy i powiaty, czyli kwota nieporównywalnie mniejsza, bo w 

ostatnim z tego co sobie przypominam naborze było to chyba 256 000 000 zł na gminy i 

powiaty, także zdecydowanie mniej i musimy tutaj się zastanowić, które drogi byśmy w 

ramach tego zadania realizowali. Prawdopodobnie będzie możliwość, żeby nie był to jeden 

ciąg komunikacyjny tak jak  tutaj było w przypadku mostu w Wójcinie, gdzie będzie robiona 

droga od mostu do kapliczki w Wójcinie.  O tak z gruba rzecz biorąc i tu przed Kierzkowem 

kawałek przed mostem, ale do tego zadania dołożona jest droga w Sielcu. Od Sielca w 

kierunku na Juncewo, ale tylko do toru chcę wyraźnie powiedzieć, bo tam jest najgorszy 

odcinek drogi do zrobienia. Jeżeli chodzi o plany na rok przyszły, bo już trzeba o tym mówić, 

jest połowa roku. Tak jak wspominałem, przy tej drodze przez Gołąbki, że nie musieliśmy 

tutaj sięgać do kredytów czy też obligacji, ale na przyszły rok przymierzylibyśmy się do 

emisji obligacji, bo obligacji w tym roku nie emitujemy, także myślę o jakieś kwocie pięć, 

sześć  milionów zł, żeby oczywiście nie przedabrzać, na rok przyszły i żeby tych dróg trochę 

znów zrobić, bo potrzeby na pewno są znaczne. Chociażby droga ze Słębowa w kierunku na 

Sielec to  jest do zrobienia. Z takich pilnych droga z Mamlicza na Dąbrówkę, między innymi 

na terenie gminy Barcin. To tak na gorąco mówię o tych najgorszych odcinkach dróg. Także 

jeżeli będziecie, myślę, że państwo zaakceptujecie takie rozwiązanie, żeby w roku przyszłym 

emitować obligacje i tych dróg trochę zrobić. Bo tak  jak mówię, co roku spłacamy jeżeli 

chodzi o obligacje około 2 000 000 zł plus odsetki oczywiście. Także na te pięć, sześć 

milionów myślę, że obligacje w przyszłym roku moglibyśmy emitować. Ja też  korzystając z 

okazji chciałem podziękować pracownikom zarządu dróg powiatowych i tym, którzy są w 

obwodzie tutaj żnińskim i tym, którzy są w obwodzie w Skórkach. Jeżdżę po tych drogach, 

obserwuję, jest to niewdzięczna, trudna praca i prośba po raz kolejny taka, choć nie chcę 

przez to powiedzieć, że pracownicy się z tego nie wywiązują, uważać na pojazdy 

przemieszczające się po drogach. Pracujecie w ruchu, czasami lekka nieuwaga i może być  

nieszczęście. Także prośba na to żeby, prośba kierowników obwodów w szczególności, żeby 

uczulać pracowników na zwracanie uwagi na warunki bezpieczeństwa. No ja też jestem z 

tego zadowolony, ale to nie dlatego, że jeżdżę co dzień tą drogą. Wreszcie dzisiaj, wczoraj 



 29 

właściwie, dzisiaj kończą oznakowanie poziome drogi z Cerekwicy do Uścikowa. Przypomnę 

państwu, że tą drogę robimy kawałkami. 7 odcinków łącznie od 2016 roku. Także  trochę to 

trwało. Na tej drodze jak była budowana droga ekspresowa S5 na Janowiec mieliśmy  

natężenie ruchu 7500 - 8000 pojazdów na dobę. To była taka sytuacja, bo oni się 

przemieszczali przez Janowiec do Pobiedzisk krótko mówiąc jechali. Także jeszcze raz 

podziękowania dla pracowników. Dziękuję bardzo”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję panie starosto.  

Dziękujemy za te optymistyczne słowa, za tą pana propozycję jaką pan przedstawił, która 

dotyczy dróg powiatowych. Myślę, że będę wyrazicielem wszystkich państwa, że bardzo nam 

zależy wszystkim na drogach, ponieważ, na jakości dróg, ponieważ bardzo dużo się teraz 

przemieszczamy, dużo podróżujemy, mamy dużo gości na terenie powiatu, ale już jest tak 

dużo zrobione, mamy wielorakość zadań powiatu, także  jeszcze wszystko w planach i przed 

nami drodzy państwo. Dziękuję bardzo. Zarządzam 20 minut przerwy”. 

Pkt 17. Informacja Państwowego Powiatowego Inspektora 

Sanitarnego w Żninie o stanie bezpieczeństwa sanitarnego i sytuacji 

epidemiologicznej Powiatu Żnińskiego w 2023 roku. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „witam panie i panów 

radnych po przerwie. Pozwólcie państwo, że dwa słowa wprowadzenia. Ponieważ został nam 

punkt 17 do 21. Mamy już na sali kolejnych gości. Jest to pani Kierownik Oddziału Nadzoru 

Sanitarnego i Promocji Zdrowia  Pani Anna Zaremba -Nowak, jak również  mamy 

Powiatowego Lekarza Weterynarii Pana Andrzeja Domagalskiego - Powiatowy Lekarz 

Weterynarii. Proszę państwa. W punkcie 17 mamy Państwowy Inspektorat Sanitarny, więc 

pozwólcie państwo, że kontynuuję obrady. Punkt 17: „Informacja Państwowego Powiatowego 

Inspektora  Sanitarnego w Żninie o stanie bezpieczeństwa  sanitarnego i sytuacji 

epidemiologicznej Powiatu Żnińskiego w 2023 roku”. Witam, jak już mówiłam, panią Annę 

Zarembę - Nowak. Proszę państwa, pani zastępuje pana dyrektora Tadeusza Kosiarę, z 

którym wczoraj rozmawiałam bardzo długo. Przedyskutowaliśmy sprawozdanie, żałuje, że 

nie może być, taka wyszła sytuacja, ale rozumiemy, że pani swój zakres, pani kierownik ma 

węższy i  jeżeli pani zdoła odpowiedzieć na pytania, jeżeli będą te pytania, to proszę 

odpowiedzieć, a jeżeli nie to pan dyrektor zapewnił, że będą odpowiedzi na piśmie. Bardzo 

proszę o sprawozdanie. Jeszcze chciałam doprecyzować, że 10 minut wybrane zagadnienia. 

Tak, 10 minut najważniejszych zagadnień i podsumowania tego co i na co by chciała pani 

zwrócić uwagę, dziękuję”. 
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Kierownik Oddziału Nadzoru Sanitarnego i Profilaktyki Zdrowotnej Powiatowa Stacja 

Sanitarno – Epidemiologiczna w Żninie Pani Anna Zaremba-Nowak – „dzień dobry państwu. 

Myślę, że najważniejsze na co chciałabym powiedzieć zdanie pierwsze, że w '23 roku nie 

stwierdzono chorób importowanych z innych krajów oraz chorób szczególnie 

niebezpiecznych i wysoce zakaźnych, a także zdarzeń, które stanowiłyby zagrożenie dla 

zdrowia publicznego. Zauważyliśmy, że narastającym i niekorzystnym zjawiskiem jest wzrost 

liczby osób uchylających się od obowiązku szczepień ochronnych i corocznie  obserwujemy 

wzrost liczby dzieci nie poddanych obowiązkowym szczepieniom ochronnym. Są, mimo 

pełnej refundacji z budżetu państwa zauważyliśmy, że coraz więcej rodziców nie zgłasza, czy 

opiekunów, nie zgłasza się z dziećmi na te szczepienia obowiązkowe, co wydaje nam się 

niepokojące w kontekście bezpieczeństwa zdrowotnego populacji, a utrzymywanie takiego 

poziomu może skutkować tym, że wrócimy do, może grozić nam powrotem epidemii chorób, 

które udało się już zwalczyć za pomocą szczepień. Sytuacja epidemiologiczna chorób takich 

jak: błonica, tężec, krztusiec, polio, czy odra, świnka, różyczka zależne jest w znacznym 

stopniu od poziomu realizacji szczepień obowiązkowych. W przypadku takich chorób 

zakaźnych wieku dziecięcego jak krztusiec, świnka czy ospa wietrzna obserwuje się  

cykliczną zmienność okresową występowania tej choroby, a na przykład w przypadku 

krztuśca jednym z czynników sprzyjających występowaniu tej choroby w populacji jest 

zjawisko naturalnego zanikania odporności na te choroby zdobytej zarówno w wyniku 

szczepienia jak też przechorowania. Zaobserwowano w ostatnich latach, że pojawia się 

zachorowanie na krztusiec u nastolatków i dorosłych, który zaliczany jest do. Krztusiec 

zaliczany jest do chorób ponownie występujących w populacji w Polsce. Przy czym tutaj 

chciałabym zaznaczyć, że w żnińskim powiecie ostatnie przypadki krztuśca wystąpiły w '21 

roku. Jeśli chodzi o żywność, o higienę żywności. Nie odnotowaliśmy znacznego pogorszenia 

się stanu sanitarnego obiektów żywnościowo - żywieniowych. Jak też w ciągu roku 

stwierdzaliśmy brak przydatności wody do spożycia z uwagi na zanieczyszczenia 

mikrobiologiczne. Przedmiotowe sytuacje były incydentalne, krótkotrwałe i nie wpłynęły na 

ocenę roczną jakości wody. Na terenie powiatu żnińskiego w ubiegłym roku nadzorem 

sanitarnym objęliśmy 3 kąpieliska wyznaczone uchwałami rady gminnej objętych 

raportowaniem do Komisji Europejskiej, jak też 8 miejsc okazjonalnie wykorzystywanych do 

kąpieli zgłoszonych przez organizatorów organom Państwowej Inspekcji Sanitarnej. Przy 

czym mogę tutaj nawiązać do bieżącego sezonu letniego już trwającego. Obecnie, póki co,  

mamy 2 kąpieliska, będą 2 kąpieliska wyznaczone uchwałami rad gmin, póki co jeszcze nie 

funkcjonujące. Jak też 5 miejsc okazjonalnie wykorzystywanych do kąpieli. Docelowo 
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myślimy, że będzie, znaczy myślimy, wiemy, że będzie to 9. Przy czym chciałabym państwa 

też zainteresować stroną sk.gis.gov.pl. To jest serwis kąpieliskowy na którym każdy z nas 

może bez zalogowania sprawdzić warunki na kąpielisku, jaka jest jakość wody, warunki tego 

kąpieliska, co zapewnia. Zachęcam do zapoznania się ze stroną. Powtarzam: sk.gis.gov.pl. 

Jeśli chodzi o bazę turystyczną wiemy, że nasz powiat jest powiatem, który, jednym z 

powiatów na którym najczęściej organizowane są tak zwane wypoczynki w formach 

wyjazdowych - obok powiatu tucholskiego, brodnickiego, co wynika z walorów 

krajobrazowych, turystycznych, posiadanej bazy turystycznej. W ubiegłym roku zgłoszono 

nam 158 turnusów jeśli mówimy o wypoczynku dzieci i młodzieży oczywiście. 158 turnusów 

przy czym też chciałabym nawiązać do bieżącego sezonu, że do tej chwili, do dziś, do  

godziny 8:00 rano zgłoszono nam już 80 takich wypoczynków, z czego w chwili obecnej 

mamy 15 trwających. Tu kolejna strona internetowa, którą bym państwa chciała zachęcić do 

korzystania: wypoczynek.men.gov.pl. To jest baza wypoczynku, na której każdy bez 

zalogowania może sprawdzić czy wypoczynek dziecka został zgłoszony. Powtarzam: 

wypoczynek.men.gov.pl, dostępna bez zalogowania. Poza tym co mówiłam wcześniej -

chciałabym też powiedzieć, że w czasie naszych kontroli wykonywanych w terenie 

sprawdzamy również przestrzeganie ustawy o ochronie zdrowia przed następstwami 

używania tytoniu i wyrobów tytoniowych. Kontroli takich w ubiegłym roku 

przeprowadziliśmy prawie 300. Mandatów w tym zakresie nie nakładaliśmy, ale to nie jest 

regułą, bo w poprzednich latach zdarzało się, że w miejscach pracy, na przykład pracownicy 

palili papierosy, elektroniczne  papierosy, za co nakładano na nich mandaty karne. Tak jak 

tutaj wspomnieliśmy, jestem kierownikiem oddziału nadzoru sanitarnego i  profilaktyki 

zdrowotnej, natomiast bardziej szczegółowo zajmuję się nadzorem nad warunkami 

środowiska pracy oraz chemikaliami. I tu oprócz tego, co państwo otrzymaliście w 

dokumencie, w ubiegłym roku prowadziliśmy taką, braliśmy udział w ogólnopolskiej akcji  

kontroli rynku w zakresie produktów biobójczych stosowanych do odstraszania i zwalczania 

komarów i kleszczy, insektycydów i repelentów. Intensyfikujemy co roku działania kontrolne 

nad tymi produktami  znajdującymi się nie tylko w obrocie, w sprzedaży stacjonarnej, jak też 

rynku e-commerce na platformach sprzedaży czy sklepach internetowych. Naszym celem 

było przeprowadzenie tej akcji, celem akcji było zwiększenie bezpieczeństwa konsumentów, 

przy czym tutaj mogę też nadmienić, że stwierdzaliśmy nieprawidłowości znaczy się, że na 

przykład: upłynięcie terminu ważności produktu biobójczego znajdującego się w ogrodzie czy 

też produkty takie nie posiadały pozwolenia na obrót produktem biobójczym, bądź też 

wygasły takowe pozwolenia. W takiej sytuacji wycofujemy takie produkty z obrotu. Skoro 
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widzimy, że takie działania przynoszą stwierdzanie nieprawidłowości robimy je corocznie i 

wykonujemy takie kontrole. Widzimy potrzebę prowadzenia dalszych działań. Dodatkowo 

jeszcze w ubiegłym roku wzmożyliśmy nadzór nad tuszami do tatuażu i makijażu 

permanentnego. Mogłoby się wydawać, że są to produkty kosmetyczne. To nie są produkty 

kosmetyczne. To są mieszaniny chemiczne, bowiem tu następuje wstrzykiwanie tuszu do  

tatuaży czy makijażu permanentnego pod skórę, ale nie tylko na jej powierzchni, co było 

podyktowane potencjalnym niebezpieczeństwem dla  zdrowia i życia człowieka ze względu 

na możliwe działanie rakotwórcze, skutki wywołujące mutacje genetyczne i alergie. W tym 

zakresie także wydawaliśmy decyzje dotyczące zaprzestania stosowania tych tuszów, czy 

makijażu. Znaczy tuszu do tatuażu i makijażu permanentnego. Chciałabym dodać, że w 

swojej pracy też zajmuje się chorobami zawodowymi. W ubiegłym roku zaobserwowaliśmy 

znaczny wzrost zgłoszeń podejrzenia choroby zawodowej głównie w zakresie chorób 

zakaźnych. Głównie Covid-19. To były choroby, które zgłoszono podejrzenia u osób które, u 

pracowników ochrony zdrowia. O tak powiem. Większość z tych postępowań ona nie 

zakończyła się w ubiegłym roku. Natomiast w tej chwili już wiemy, że wszystkie dotyczące 

Covid-19 u tych pracowników ochrony zdrowia zakończyły się w bieżącym roku. We 

wszystkich tych przypadkach wydano decyzję o stwierdzeniu choroby zawodowej, co 

stwierdzą, stwierdzone w oparciu o ocenę narażenia zawodowego i orzeczenie lekarskie 

jednostek orzeczniczych. I to wszystko co chciałabym dodatkowo powiedzieć co do tego co 

otrzymaliście państwo w dokumencie. Jeśli są jakieś pytania, to proszę”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „właśnie chciałam 

podziękować za sprawozdanie, które otrzymaliśmy. Wszyscy państwo mieli sprawozdanie.  

Czy macie państwo do pani kierownik jakieś pytania? Pan wicestarosta Andrzej Hłond. 

Proszę”. 

Wicestarosta Andrzej Hłond – „pani przewodnicząca, wysoka rado. Ja w zasadzie nie z 

pytaniem, tylko z taką informacją. Przejrzałem sobie tą stronę właśnie, o której pani 

wspomniała, odnośnie wypoczynku - bardzo pomocna. Widać tutaj 65 zgłoszeń, gdy się 

wejdzie w podgląd wiemy kto organizuje, gdzie organizuje  i tak dalej. Także to myślę, że jest 

bardzo przydatna strona, z której będziemy mogli sobie spokojnie korzystać”. 

Kierownik Oddziału Nadzoru Sanitarnego i Profilaktyki Zdrowotnej Powiatowa Stacja 

Sanitarno – Epidemiologiczna w Żninie Pani Anna Zaremba-Nowak – „65  zgłoszeń 

zakładając, że zawarł pan okres od 1 lipca zapewne, natomiast my obejmujemy okres już od 

22 czerwca, czyli od pierwszego dnia po rozdaniu świadectw, że tak powiem. Dlatego ja tutaj 

podałam tą liczbę 80. Ona w każdej chwili się zmienia, ponieważ te zgłoszenia napływają 
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systematycznie. W ciągu 15 minut może znacząco wzrosnąć do 120 nawet, bo tak też bywało. 

Dziękuję”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „czy ktoś z państwa jeszcze 

ma pytanie? W takim  razie. Pan starosta ma głos. Bardzo proszę”. 

Starosta Żniński Zbigniew Jaszczuk – „pani przewodnicząca, wysoka rado, szanowni 

państwo. Ja nie mam pytania, nie mam uwag, ale chciałem publicznie, niezależnie od tego, że 

pan Tadeusz Kosiara dzisiaj nie mógł przybyć tutaj na nasze spotkanie. W związku z tym, że 

pan Tadeusz przechodzi na emeryturę w miesiącu lipcu, chciałem  publicznie panu 

Tadeuszowi tak po ludzku, po prostu podziękować za bardzo dobrą współpracę. W 

szczególności w czasie pandemii,  epidemii, różnych sytuacji jakie w okresie, w ostatnim 

okresie czasu mieliśmy, w ostatnich latach mieliśmy. Naprawdę z panem Tadeuszem  

pracowało się bardzo dobrze i dzisiaj rozmawiając telefonicznie umówiliśmy się, że pewnie 

tak już w drugiej połowie lipca, kiedy będzie następowała zmiana na stanowisku 

powiatowego inspektora sanitarnego spotkamy się tutaj w starostwie i po prostu z panią 

przewodniczącą, oczywiście jeżeli pani przewodniczącej pozwoli czas, wicestarosta byśmy 

się z panem Tadeuszem spotkali i tak po ludzku mu po prostu podziękowali, bo sobie 

naprawdę na to zasłużył. Dziękuję bardzo”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękując panu staroście 

chciałabym się dołączyć do tych słów, ponieważ kiedy byłam 8 lat wiceburmistrzem miasta i 

gminy Żnin to ta współpraca była na wielu płaszczyznach i to był wspaniały zespół - taki miał 

pan Tadeusz Kosiara i pan dyrektor rzeczywiście doradzał, wspierał, pomagał i nawet w tych 

ostatnich latach, kiedy byłam radną rady miejskiej można zawsze było liczyć na jego 

wsparcie i pomoc. Doceniamy to. Gratulujemy całemu zespołowi, który pracuje, który bardzo 

się stara swoje zadania wykonywać dobrze. Proszę wszystkim pracownikom przekazać 

pozdrowienia przekazać nasze podziękowania i gratulacje za to co państwo robicie dla 

naszego bezpieczeństwa, wszystkich. Jesteśmy wtedy bezpieczni,  sprawdzamy, co się dzieje, 

możemy do państwa zawsze zawitać. Dziękujemy za tą rozmowę. Pozdrawiamy serdecznie”. 

 Pkt 18. Sprawozdanie Powiatowego Lekarza Weterynarii w Żninie o 

stanie bezpieczeństwa sanitarno-weterynaryjnego na terenie Powiatu 

Żnińskiego w 2023 roku. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „pozwólcie państwo, że 

kolejny punkt 18: „Sprawozdanie Powiatowego Lekarza Weterynarii w Żninie o stanie 

bezpieczeństwa sanitarno-weterynaryjnego na terenie Powiatu Żnińskiego w 2023 roku”. 
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Witamy Pana Andrzeja Domagalskiego Powiatowego Lekarza Weterynarii. Panie Andrzeju, 

my wiemy, że pan by mógł długo i długo, mamy obszerne sprawozdanie, ale pan rozumie, że 

słuchacze też chcieliby się skupić na tym o czym oni powinni wiedzieć, na co zwrócić uwagę, 

żeby podkreślić to co powinien wiedzieć każdy mieszkaniec powiatu. Bardzo proszę o 

zwięzłe, merytoryczne wystąpienie jak zawsze. Bardzo proszę”. 

Powiatowy Lekarz Weterynarii w Żninie Pan Andrzej Domagalski – „dziękuję bardzo. 

Pozwolę sobie tak w skrócie tą informację jakoś też przekazać. Co to jest inspektorat? Tam 

pracują lekarze weterynarii i inni pracownicy. I oni realizują zadania powiatowego lekarza 

weterynarii, do których należy: zwalczanie chorób zakaźnych, cały monitoring i żeby nie było 

chorób zakaźnych. W dalszej części wystąpienia, na samym końcu przedstawię sytuację 

epizodyczną, która jest w Polsce i w powiecie  naszym i w naszym województwie kujawsko-

pomorskim. Inspektorat, jest to zespół działów. Pierwszy dział - zwalczania chorób 

zakaźnych, dział bezpieczeństwa żywności, dział pasz, dobrostan i dział identyfikacji i 

rejestracji zwierząt. I tak po kolei, co się w tych działach robi. Bo tu jest napisane, ale ja 

muszę tak przestawić swoimi słowami, żeby to zrozumieć. Dział chorób zakaźnych. Prowadzi 

monitoring chorób zakaźnych zwalczanych z urzędu to tych najgorszych, tych 

odzwierzęcych, tych wszystkich. I w zeszłym roku. Prowadzimy badania gruźlicy, brucelozy, 

białaczki. 1/3 pogłowia, 1/5 i tylko stwierdziliśmy zakażenie, którego zasmuciło powiatowego 

lekarza i inspekcję - enzootyczną białaczką bydła. Było to ognisko w jednej miejscowości w 

gminie. Zostało ono, oczywiście wprowadzono nakazy, zakazy, decyzją badania, ognisko 

zostało zwalczone. Jak do tego doszło? Oczywiście przyjechało to zakażone, ten cielak 

biedny z Warmii i Mazur przyjechał tu i tu u nas został w tym monitoringu jak to powiedzieć 

zbadany i stwierdzony. I to było takie główne nasze zeszłego roku, taka choroba zakaźna, 

która nas, no mnie jako powiatowego lekarza zmartwiła, bo enzootyczną białaczkę w 2005 

roku zwalczałem sam osobiście do 2007 i się nam udało. I mamy jak to powiedzieć kraj i 

powiat urzędowo wolny od tych chorób, urzędowo wolny od tego i tak powoli to się toczy. 

Ale nadchodzą inne choroby, które mogą nam na przykład niespodzianki zrobić. Oczywiście 

od 2014 roku Polska i cała inspekcja weterynaryjna, od głównego lekarza przez 

wojewódzkiego, powiatowego lekarza zwalczanie prowadzimy, zapobieganie rozprzestrzenia 

się afrykańskiego pomoru świń. Oczywiście on jeszcze do naszego powiatu i województwa, 

do naszego powiatu nie dotarł, ale jest tak 38 km od strony zachodniej, a od strony 

wschodniej trochę daleko, ale już mamy stwierdzonego dzika w gminie Łasin, to jest powiat 

grudziądzki. Dalej był badany dzik powypadkowy, który jest koło Brodnicy na drodze 

wojewódzkiej, tak jak tym artykule jest, przy, w rowie. Kto go znalazł? Oczywiście kosiarka 
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go znalazła. Bo on tak był tam gdzieś skryty, także i w rozkładzie, ale inspekcja podjęła 

czynności - plus, potwierdzony przez państwowy instytut weterynarii w Puławach i tu mamy 

takie dwa ogniska u dzików. U świń nie ma. Idziemy teraz dalej. Ta choroba oczywiście jest 

bardzo groźna dla świń. I oczywiście wystąpienie tej choroby w danym obszarze prowadzi do 

strat gospodarczych. Trzeba zwalczać, trzeba jak to powiedzieć, no badać całe pogłowie świń, 

oczywiście perlustrować i każdy objaw, każde padnięcie wyjaśnić, ale to nas jeszcze, na razie 

nie dotyczy. Jesteśmy w strefie białej. Strefa ta jest wolna od choroby afrykańskiego pomoru i 

na razie do tej pory tak mamy, ale nie chcę tu zboczyć dalej, żeby to opowiedzieć o tej 

sytuacji, to już tak do ciągnę ten temat, który chciałem poruszyć na sam koniec o tej sytuacji 

epizodycznej, jaka jest w kraju - afrykańskiego pomoru świń. Jaka ona jest? Niepokój. 

Przychodzi czerwiec i tak akurat 5 czerwca patrzymy w swoje strony internetowe, na 

głównego lekarza weterynarii i zaraz stwierdzamy, że jest pierwsze ognisko, było w powiecie 

Hrubieszów - to jest lubelskie. Następnie patrzymy, ja sam patrzę, bo to co dzień o godzinie 

7:30 każdy nas sprawdza - jest Długa Goślina - dwa ogniska to jest akurat 30 tak kilometrów 

od naszych, to wystąpiło u świń. To jest niepokojące, że jest u świń, czyli ogniska 

stwierdzone w naszej części Polski zachodniej jest u świń. Jedziemy dalej. Obserwujemy. 

Kisielice to jest województwo warmińsko-mazurskie. Automatycznie jak grzyby spod 

deszczu 4 ogniska w  nowomiejskim powiecie też w Warmii, na Warmii i Mazurach. Dalej 

skończymy. Śledzimy dalej - nasze Rogoźno. Tu jest troszeczkę, 38 tak jak liczyłem 

kilometrów, bo to można do samej granicy naszego powiatu i województwa i jeszcze dalej do 

powiatu trzcianeckiego jak to, tak, powiat trzcianecki też mają ognisko na granicy z 

Obornikami i no oczywiście inspekcja ma niepokój. Co my tu robimy? Zastanawiamy się 

oczywiście z wojewódzkim lekarzem, żeby, jak to nie doprowadzić, żeby jaka ta sytuacja jest 

groźna. Oczywiście my wiemy, że jak jest lato to afrykański pomór jest zagrożony. Czym on 

jest zagrożony? Oczywiście są prace polowe robione. Poprzez nieuwagę on się może dostać 

do gospodarstwa, poprzez prace polowe, które wykonywane są przez  rolników i jak tu dzisiaj 

się też dowiedzieliśmy, że to czytamy. Co to jest ta bioasekuracja? To jest zapobieganie 

wniesienia tego wirusa do chlewni, obory i pomieszczeń tam, gdzie są zwierzęta wrażliwe,  a 

w tym wypadku świnie. I tu apeluje się, tak myślę, takim pewno apelem. Czy to będzie w 

prasie, czy będzie to na  ulotkach? Żeby naprawdę przestrzegać zakres bioasekuracji. Rolnicy 

o tym doskonale wiedzą, bo oni są kontrolowali co roku i ta lista kontrolna ona o tym mówi i 

w każdym bądź razie zdawać sobie z tego sprawę i winni oni to przestrzegać. Jak nie będą 

przestrzegać, to będziemy tak wkoło mieć wysyp tych ognisk. Oczywiście dlaczego tak my to 

jako inspekcja podkreślamy akurat ja najmocniej to chcę podkreślić, żeby nasz powiat, nasze 
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województwo było dalej wolne od tej choroby. Pomijając te dwa stwierdzone przypadki 

dzików, gdzie będą też wyznaczone obszary i tam niestety będą nakazy i zakazy. Ale to jest 

tak w skrócie o takiej sytuacji, która jest niepokojąca z ASF-em. Dokończę jeszcze tu dalej, 

że jakie jeszcze mamy tam działy. No oczywiście dział bezpieczeństwa żywności, gdzie 

produkujemy i prowadzimy uboje zwierząt w trzech rzeźniach. Jedna rzeźnia bydła, zakłady 

przetwórstwa, które są nadzorowane, kontrolowane, tak jak w tym opisie informacji 

powiatowego lekarza jest. Tak żeby nasz produkt, z naszego powiatu wyjechał bezpieczny. 

On musi być zdrowy. Bo kto będzie to zjadał? Będzie to spożywał człowiek, a człowiek musi 

spożywać produkty bezpieczne, które są wolne od patogenów. Wspomnieliśmy, tu pan 

jeszcze tak dopowiem, że o tych chorobach  zakaźnych. Nie mamy wścieklizny, chociaż ona 

w Polsce jest - mazowieckie, lubelskie. Prowadzone szczepienia. Ja sam pamiętam tą ostatnią 

wściekliznę, która była u lisa - to był 2004 rok. No i taki był już taki troszeczkę mocny taki 

rok. Tam 2001, gdzie tak tu 3 powiaty takie mieliśmy: Mogilno, Gniezno i Żnin. To tak 

wymiana tych lisów była błyskawiczna. Bo to tak jest. Jak jest zwierzę zakażone to ono musi 

gdzieś później się zatrzymać i ktoś to stwierdzi. Oczywiście stwierdza to inspekcja 

weterynaryjna, powiatowy lekarz, służba, lekarze weterynarii, którzy pracują w inspektoracie 

oraz są wyznaczeni, bo w inspekcji weterynaryjnej, chciałbym tak też jeszcze tu  powiedzieć, 

tu jest na początku mojego opisu, że taki artykuł mamy 16 ustawy o  inspekcji weterynaryjnej, 

który mówi, że powiatowy lekarz wyznacza lekarzy do realizacji swoich czynności.  

Podsumowując te moje wystąpienie i nasza sytuacja na razie epizotyczna jest zadowalająca i 

bezpieczna, ale wszelkich starań ja muszę też dokonać ze swoimi kolegami i służbami, żeby 

ten wirus poprzez tak: kontrolę tą gospodarstw, żeby sprawdzać tą bioasekurację, żeby dalej, 

prowadzimy też  bariery zapachowe, żeby ten dzik na nasze tereny nie przyszedł i nie wszedł 

zakażony. On może wejść, ale zdrowy i to takim już na sam koniec z moim wystąpieniem. Że 

nasza sytuacja epizodyczna w powiecie żnińskim jest zadowalająca, wszelkich starań 

inspekcja będzie prowadzić kontrolę w tym kierunku, a szczególnie w kierunku zwalczania 

chorób zakaźnych, żeby nam się nie rozprzestrzenił afrykański pomór świń. Dziękuję”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję panu 

Andrzejowi. Tak jak powiedzieliśmy. Nie mamy jednego czy drugiego zagrożenia, ale 

monitorujemy. Dziękujemy za  materiały, które wszyscy radni otrzymali, za to sprawozdanie. 

Dziękujemy panie Andrzeju, panu całemu zespołowi, ale należy też podkreślić, że jeszcze 

były niedawno, skończyły się programy ARiMR-u, które wygradzały hodowle trzody. Rolnik 

dostawał 100% dofinansowanie na  wygrodzenie swoich hodowli i to trzeba tutaj podkreślić, 

że to jest kolejne zabezpieczenie, poza matami poza tym bio, o których pan mówił. Szanowni 
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państwo, czy macie jakieś pytania jeszcze? O, pan radny Witold Mrówczyński, bardzo 

proszę”. 

Radny Witold Mrówczyński – „pani przewodnicząca, wysoka rado, panie doktorze. 

Mamy w powiecie 27 podmiotów handlu detalicznego. Ten handel detaliczny jak widzimy 

bardzo dobrze się rozwija z tego względu, że jest zainteresowanie produktami, tak. Są to  

produkty mięsne, mleczne, jaja, miód itp. Moje pytanie dotyczy skali tego handlu. Czy ma  

pan dane procentowe jaki jest udział tychże produktów, tychże podmiotów w rynku? No 

myślę, że w rynku krajowym, bo takich danych pewnie w powiecie pan nie ma. Bo są to 

bardzo dobre produkty. One będą miały zainteresowanie, będą miały odbiorców. W związku z 

czym no tak mnie to zainteresowało. Gdyby pan był tak  uprzejmy odpowiedzieć”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „bardzo proszę panie  

Andrzeju”. 

Powiatowy Lekarz Weterynarii w Żninie Pan Andrzej Domagalski – „już 

odpowiadam. 27 podmiotów w handlu detalicznym to jest bardzo znikoma ilość w naszym, 

nawet do naszego województwa, jak my porównujemy. Są powiaty w naszym województwie, 

że mają bardzo dużą ilość podmiotów. W skali kraju jest to też jeszcze mało, ale oczywiście u 

nas jest dużo taka sprzedaż bezpośrednia teraz produktów miód, jaja to są zarejestrowane, ale 

jeszcze nie mamy takiego, może takiej, no też mamy, już raczkują te wytwarzanie produktów 

w gospodarstwie, czyli przetwarzanie mleka. Ale co się z tym wiąże kochani? Tam są już 

zasady wprowadzone, że musi to być spełnione i u nas jest, nie powiem,  że nie, bo są 

gospodarstwa spełniają, my badamy, monitorujemy, ale jeszcze to jest na takiej skali 

mniejszej. Dlaczego? Naprawdę powiem uczciwie ja też śledzę strony w  Polsce i wchodzę 

jak mi się podoba. Na przykład tam gdzieś jest taka sprzedaż bezpośrednia produktów 

wytworzonych w gospodarstwie, ale z warunkami tak obrazowo, też spoglądam sobie tam na 

te ściany, na wszystko tak mniej więcej o, jak mogą tylko ujmie kamera i te zdjęcie. To 

jeszcze u nas takiego nie ma. To trzeba naprawdę inwestycja i tu musi być gdzieś to 

dofinansowane. Nie da się z niczego z samego wyprodukować. My, to jest naprawdę są 

koszty, trzeba ponieść, żeby później zyskać i to jest takie moje, że mam rozeznanie, bo on nie 

powiem, że nie, bo nie mamy tu takiego mocnego też, żeby to takie jako powiat żniński 

byliśmy w tej, w tym aspekcie bardzo mocni. Mamy te 27. One  są, tam jest sprzedaż jaj, 

sprzedaż miodu, produktów też, asortymentu mlecznego, ale to jeszcze jest do skali i 

województwa i Polski mało. Ale zaznaczam jedno. To są za wybudowanie i za prowadzenie 

takiej działalności już jako rolniczej to wymaga, to nie tylko sobie jechać jak to kiedyś tak 

było. A pojadę, zarejestruję się do powiatowego lekarza, tak nie jest. My później badamy. A 
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jak podkreśliłem i będę dalej podkreślał. Produkt musi być  bezpieczny, żeby go spożywał 

człowiek. Koniec. Dziękuję”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękujemy panu 

Andrzejowi. Czy jeszcze są jakieś pytania? Bardzo proszę, radna Józefa Błajet”. 

Radna Józefa Błajet – „bardzo dziękuję. Ja chciałabym tutaj - nawiązując do 

wypowiedzi pani przewodniczącej przed chwilą - powiedzieć, że kilkakrotnie już były 

wdrażane etapami programy, gdzie ze środków agencyjnych były finansowane 

zabezpieczenia gospodarstw jeśli chodzi o bioasekurację. Dotyczy to trzody chlewnej i tych 

gospodarstw. Rolnicy tam korzystali z 80% dofinansowania, ale również od dzisiaj, jeśli 

dobrze pamiętam, dziś jest 26. Rusza nabór w ramach pomocy de minimis w agencji na 

zabezpieczenie na bioasekurację, gdzie jest 100% zwrot i zachęcam bardzo rolników, 

producentów żeby z tego korzystali. Oczywiście jeżeli ktoś posiada jeszcze limit pomocy de 

minimis. Ten limit na 3 lata podatkowe wynosi 20.000 euro. To jest dosyć sporo, ale no są 

różne sytuacje. Jeżeli rolnik kupował ziemię, czy z innych ulg korzystał to, czy z kredytów z 

dofinansowaniem to może niekiedy ten limit mieć wykorzystany i ta pomoc będzie 

niedostępna. Ale jest to bardzo ważne w aspekcie tego o czym mówił tutaj pan doktor 

Andrzej Domagalski. Na terenie naszego powiatu, no muszę powiedzieć, który jest 

najbardziej wyposażony jeżeli chodzi o hodowle trzody chlewnej  w naszym województwie 

ale ta hodowla ulega zmniejszeniu. Maleje pogłowie trzody chlewnej, natomiast ulega ona 

konsolidacji, czyli nie ma już tej rozproszonej, drobnej tylko po prostu duże gospodarstwa w 

których zagrożenie jest większe, bo tam jeżeli pojawia się choroba to już straty bardzo duże, 

ale z drugiej strony te duże, większe hodowle bardziej zwracają, z uwagi na możliwość strat, 

bardziej zwracają uwagę właśnie na bioasekurację i tutaj bardzo duża rola służb  

weterynaryjnych, które no kontrolując te gospodarstwa jednocześnie je mobilizują do tego,  

żeby tam to zabezpieczenie w pełni było zastosowane. Także no życzę powodzenia panu 

doktorowi i jego służbom, żebyśmy zostali tą białą plamą na terenie kraju i na terenie 

województwa. Dziękuję bardzo”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję pani radnej 

Józefie Błajet. Jak państwo słyszeliście pani jest specjalistą od wniosków. Aktualnie pracuje, 

przygotowuje, także fachową wiedzę tutaj dostaliśmy. Jak dzisiaj rusza 100% dofinansowanie 

to rzeczywiście jest to. To jest ważne, bo tamte było. Tak, trzeba złożyć wniosek, ale w 

uzupełnieniu to, że tamte wygrodzenia to było 80%, tak. Bardzo proszę”. 

Powiatowy Lekarz Weterynarii w Żninie Pan Andrzej Domagalski – „mamy powiat, 

pierwsze miejsce  w ilości świń w naszym powiecie. To jest 164.000. To jest stan na 26 maj 
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2024 i około 600 stad. Tu się zmienia. I rzeczywiście mamy stada naprawdę duże, 

zabezpieczony. Ogromny, naprawdę ja z tego z tytułu chylę czoła tym gospodarstwom, że 

potrafili zrobić, ale gdzieś tam jeszcze mamy niedociągnięcia, widzimy, bo jak kontrolujemy 

ten, oddzielić od te zwierzęta, te świnie od bydła. Czym oddzielić? No nie wolno, bo to tu jak 

już wspomniałem w tym artykule naprawdę rolnicy mogą sobie przenieść jak nie będą 

stosować tej bioasekuracji, tej zmiany odzieży. To tylko jest podstawa, toaleta, higiena i 

odkażanie właściwymi środkami, które są biobójcze dla wirusa ASF. I to jest to, ale nie tak, 

że każdy se może odwiedzać gospodarstwo, chodzić po gospodarstwie i mówić: co tam masz? 

Jakie masz świnie? Nie. Jak ja to niektórym mówię. Gospodarstwa to takie laboratoria, 

zabezpieczenia klasy nie chcę tutaj mówić czwartej tam, trzeciej, ale niech będzie tej 

pierwszej. Także one są  naprawdę, to są już produkcja, tam mają tylko wstęp osoby 

upoważnione. Dziękuję bardzo”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję bardzo panie 

doktorze. Dziękujemy. Pan radny Paweł Sikora”. 

Radny Paweł Sikora – „pani przewodnicząca, panie i panowie radni, panie doktorze. 

Bardzo dziękuję za sprawozdanie. Ja chciałbym też jeszcze wrócić do tematu ASF-u. 

Największego wyzwania, z którym się borykamy chyba w skali kraju i nie tylko. W skali 

Europy myślę. No mamy taką sytuację, jak pan doktor mówił, że jest to ognisko w Rogoźnie, 

prawda. To jest co prawda powiat obornicki, ale nawet bliżej jest z Rogoźna do Wągrowca 

niż do Obornik, o ile się nie mylę. No właśnie, a powiat wągrowiecki  to już jest powiat 

ościenny nasz. Są po sąsiedzku. I proszę powiedzieć. Co by  się stało? Czy miałoby to jakieś 

konsekwencje dla rolników, gdyby ognisko choroby zostało wskazane w powiecie sąsiednim  

do powiatu żnińskiego? Bo wiadomo, że gdyby na terenie powiatu się pojawiło no to z 

automatu konsekwencje się pojawiają, natomiast powiat ościenny wobec powiatu żnińskiego, 

czy ma to jakiś, czy będzie to miało jakiś wpływ? Proszę”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „bardzo proszę panie 

doktorze”. 

Powiatowy Lekarz Weterynarii w Żninie Pan Andrzej Domagalski – „będzie to miało 

wpływ w zależności od odległości i ukształtowania terenu. Jeśli  ognisko będzie w powiecie, 

na przykład w Damasławku. W Damasławku tak przypadkowo, ale weźmy tak 

przeanalizujmy Damasławek. Przecież to jest kilometr. Jesteśmy w powiecie już żnińskim. 

Nawet nie. I teraz tak. Jak jest i jak to się wyznacza. Oczywiście, stwierdza się ognisko, 

obejmuje się go nadzorem, oznakuje wszystko po kolei, później są tworzone strefy. Strefa do 

3 km to jest obszar zapowietrzony, do 10 km to jest obszar zagrożony, ale jest rozporządzenie 
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unijne, które mówi, taki bufor daje ileś kilometrów i teraz tak. Strefa ta 3 - kilometrowa i 

więcej może być, bo ona może być więcej, tylko tak w prawie my mówimy nie i w planach, 

że może być rozszerzona i to jest ta najgorsza strefa będzie czerwona. Mamy w tej sprawie 

udokumentowane - strefa czerwona to jest ta najgorsza, gdzie jest pomór stwierdzony u świń i 

już mamy tak. W tej strefie to już na pewno byłoby Juncewo, Obiecanowo, aż do Żernik 

wszystko by tam było poobejmowane, ale później dalej Dąbrowa, nasze to by było 

Włoszanowo, do Włoszanowa - ta najgorsza mówię, ta strefa zapowietrzona i to by na nas 

miało wpływ. Teraz pytanie. Kto by wydawał rozporządzenie? Oczywiście to są na granicach, 

to są już wydawana wyższa instancja to u pana wojewody i tak to by się skończyło i dalej 

strefa ochronna ta dalej co by była jeszcze, nie. Ta zagrożona, gdzie będzie stwierdzona. To 

by objęła jeszcze dalszą część powiatu żnińskiego po kolei i to ma wszystko wpływ. Tak 

samo mamy teraz koło Łasina. To jest Kisielice. Stwierdzone jest ognisko w gospodarstwie i 

tam już to są wytyczone, to jest 3 km. Akurat pasuje i obejmuje. Wchodzi na nasze 

województwo. Powiatowy lekarz będzie to układał ze służbą, musi, bo później wnioskuje, 

będzie ten obszar rozpatrywany i jak źle zrobi to dołożą sami. Nie ma o czym rozmawiać. 

Trzeba pierwsze dobrze zrobić, zakreślić, wyznaczyć i prawnie wtedy będzie  prawem, 

unijnym rozporządzeniem i zaimplementowane i to będzie to wszystko trzymane. Apeluję tu 

jeszcze tak a’ propo tego wszystkiego, także to ma wpływ i nie ma możliwości, że ognisko 

mamy w Damasławku, a u nas jest wolne. Nie, tak nie będzie. Wszystko będzie całkowicie. A 

tak, a’ propo jeszcze tej nomenklatury, tak powiem, bo czemu to warto wiedzieć. Strefa 

różowa. Co to jest strefa różowa? Tam, gdzie tylko u dzików stwierdzamy i tak jest, że te 

strefy są duże w Polsce, bo tych dzików mamy i zakażonych na dzień dzisiejszy to jest ponad 

1000, na dzień dzisiejszy w Polsce, to jest ponad 1000 i dalej rzecz, a strefa jeszcze od tej 

różowej tak na 15-20 km to jest strefa niebieska, buforowa. Tam jest tak jakby była strefa 

zero, ale już badamy, już ma to pod kontrolą, dziki wszystkie są już badane obowiązkowo, 

padłe świnie i tak, że inspekcja wtedy już ma w takiej strefie pracę inną. I ja zawsze, 

powiedziałem to już 32 lata w tym pracuję w inspekcji i parę chorób już zwalczałem z urzędu. 

Między innymi wścieklizna, enzootyczna białaczka bydła, a także grypa ptasia, ale afrykański 

i klasyczny pomór już był, bo '92- '94 już był pomór, ale ten jest specyficzny, specyficzną 

chorobą i przez to wszelkie starania trzeba realizować i nie  rozprzestrzeniać go. Jak my tu 

mówimy, że jak ja tak słucham nieraz takich, bo czy ktoś wie czy ja jestem powiatowym 

lekarzem, czy nie. Uu, tak się wszyscy litują nad tymi dziczkami. Nie. Szkoda ich, tak szkoda. 

No ten wektor jest. Bardzo przenosi nam wirusa. Tak przynosi nam, żeby my se nie mogli 

poradzić jak ja to mówię. Nie raz tak ta bariera na tej  granicy wschodniej co była w 2014, 
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teraz jest, w '14 roku jakby tak powstały, jeszcze w 2012 roku może by było  troszeczkę 

inaczej”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję panie Andrzeju. 

Bardzo dziękujemy panu doktorowi. Szanowni państwo, proszę, aby pan na ręce swojego 

zespołu,  jak i panu dziękujemy za sprawozdanie, za obszerną pracę na rzecz powiatu 

żnińskiego i, że dbacie państwo o stan bezpieczeństwa sanitarnego i przedstawiacie nam tą 

sytuacji epidemiologiczną na bieżąco. Bardzo dziękuję. Proszę wszystkim pracownikom 

podziękować. Dziękuję doktorze”.   

Pkt 19. Sprawozdanie z realizacji Rocznego Programu Współpracy 

Powiatu Żnińskiego z organizacjami pozarządowymi i podmiotami 

wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie za rok 2023. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „szanowni państwo, 

przechodzimy do 19 punktu: „Sprawozdanie z realizacji Rocznego Programu Współpracy 

Powiatu Żnińskiego z organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art 3 

ustawy 3, ustęp 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za rok 2023”. 

Bardzo proszę, Pan Wicestarosta Andrzej Hłond”. 

Wicestarosta Andrzej Hłond – „pani przewodnicząca, wysoka rado. Oczywiście, 

państwo mają to sprawozdanie tutaj w swoich zasobach elektronicznych. Jednakże muszę 

powiedzieć i podkreślić, że organizacje pozarządowe i inne podmioty prowadzące działalność 

gospodarczą są ważnym partnerem powiatu żnińskiego. One działają najbliżej mieszkańców i 

najlepiej znają potrzeby społeczności lokalnych. Przypominam, że sprawozdanie dotyczy 

roku 2023. Na ten rok 2023 został uchwalony program współdziałania w roku 2022. Zarząd 

wtedy ogłosił trzy konkursy. Pierwszy konkurs dotyczył ośmiu dziedzin. Począwszy od 

kultury, nauki, poprzez wspieranie i upowszechnianie kultury fizycznej, ekologii, turystyki, 

ochrony i promocji zdrowia. Drugi dotyczył udziału własnego dla organizacji pozarządowych 

i trzeci  to był taki celowany konkurs na organizację Ogólnopolskiego Wyścigu Kolarskiego 

Enea Pałuki Tour i Enea Żnin Triathlon. Chcę powiedzieć, że w wyniku tych trzech 

konkursów zabezpieczono środki w kwocie 132 tysiące na pierwszy konkurs, 10 na  wkład 

własny i 30 na te dwa, na te dwie imprezy. Podpisano w efekcie 37 umów, z czego 

zrealizowano  35. Jedno stowarzyszenie się wycofało, a jedno nie zrealizowało zadania i 

prowadzimy w tej sprawie postępowanie. Chcę powiedzieć, że oprócz tego, że powiat daje 

pieniądze to również kontroluje wydawanie tych pieniędzy. Myślę, że potrzeby w zakresie 
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tych środków są dosyć duże, bo powiem tak, że wydaliśmy 167.000 zł w sumie, a 

zapotrzebowanie było na ponad 300.000. Jednakże rywalizacja i myślę tutaj ubieganie się o te 

środki w ramach tych otwartych konkursów poprzez generator, który znajduje się tutaj w 

naszym zasobie powoduje, że jest rywalizacja i przynajmniej te stowarzyszenia się starają, 

otwierają na nowe pomysły. Myślę, że w powiecie żnińskim na pewno w tym zakresie dużo 

się dzieje. Ja bym chciał podziękować i pogratulować wszystkim organizacjom 

pozarządowym i stowarzyszeniom, które brały udział i biorą udział w kolejnych tutaj 

edycjach naszych konkursów przez co w naszym powiecie po prostu się dużo dzieje. Dziękuję 

bardzo”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję panu 

wicestaroście. Czy ktoś z państwa ma jakieś pytania? Bardzo proszę o  przedstawienie opinii 

Przewodniczącego Komisji Turystyki i Promocji Powiatu Pana Karola Nojgebauera”. 

Przewodniczący Komisji Turystyki i Promocji Powiatu Karol Nojgebauer – „komisja 

pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie, jednogłośnie”. 

  Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję państwu 

bardzo. Dziękuję panu bardzo, panu przewodniczącemu”. 

Pkt 20. Wnioski i oświadczenia radnych. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „szanowni państwo - 20 

punkt: „Wnioski i oświadczenia radnych”. Pozwólcie państwo, że przedstawię wam 

informację, iż na moje ręce wpłynęło pismo od Prezesa Zarządu Związku Powiatów Polskich 

Pana Andrzeja Płonki. Związek Powiatów Polskich gratuluje mi objęcia stanowiska 

przewodniczącej rady, co bardzo doceniam. Liczą na współpracę i oczywiście pozdrawiają 

całą radę powiatu. Pozwólcie państwo, że przy tej okazji pogratuluję panu staroście, który 

został wybrany Przewodniczącym Konwentu Powiatów Województwa Kujawsko-

Pomorskiego. Panie starosto, gratulujemy panu, życzymy sukcesów. Niech pan  po prostu 

wspiera konwent. Życzymy sukcesów na dalszą kadencję dla powiatu. To jest bardzo 

znaczące. Szanowni państwo, jako przewodnicząca uczestniczyłam w szeregu wydarzeniach i 

uroczystościach i na zakończenie chciałabym państwu przekazać. Znaczące wydarzenie dla 

powiatu to powołanie nowego Komendanta Powiatowej Straży Pożarnej Pana Pawła 

Filipiaka. Gratulujemy panu Pawłowi, całemu jego zespołowi. I to było takie wydarzenie 

jedno z ostatnich. Czy ktoś z państwa jeszcze chciałby zabrać głos? Pan starosta,  proszę”. 

Starosta Żniński Zbigniew Jaszczuk – „szanowni państwo, w związku z tym, że jestem 

przewodniczącym tego konwentu, ja tak trochę mniej jestem z tego zadowolony, bo mam 

sporo dodatkowych zajęć, ale wyszło tak, że w poprzedniej kadencji takich na terenie 
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województwa jest dwóch weteranów. W poprzedniej kadencji przewodniczącym był Krzysiu 

Maćkiewicz z Wąbrzeźna. Teraz na mnie padło i będę miał, tak jak powiedziałem, 

dodatkowych trochę zajęć. To jest jeden temat, a drugi temat, myślę, że tak z panią 

przewodniczącą już w przerwę rozmawialiśmy, musielibyśmy się zastanowić nad terminem 

kiedy będziemy zwoływali sesje i  mówię to nie przypadkowo, gdyż na posiedzeniu zarządu 

też tak zastanawialiśmy się, kiedy te sesje robić. W poprzedniej kadencji najczęściej były 

sesje w  piątki, no chyba, że zdarzyła się jakaś inna sytuacja. Stanęło na tym, że tą sesję, 

drugą mamy w  środę, ale dzisiaj jest sesja Rady Miejskiej w Żninie, sesje w Łabiszynie 

odbywają się również w środy  i dobrze by było jakbyśmy chyba jednak w środę tych sesji nie 

robili. No nie wiem, co Wy na ten temat sądzicie? Tak rozmawiałem z kilkoma osobami na 

ten temat, czy nie pomyśleć o czwartku, bo czwartek jest takim myślę dogodnym terminem. 

Bo we wtorki nie wypada, bo interesanci, w poniedziałki czasami ludzie  wyjeżdżają, 

przyjeżdżają i to różnie bywa, piątki też wyjeżdżają i czy nie pomyśleć o czwartku i 

chciałbym, żebyście się państwo na ten temat wypowiedzieli. Dziękuję bardzo”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję panie starosto. 

Szanowni państwo, jak już rozmawiałam z wieloma radnymi  ten czwartek to rzeczywiście, ta 

propozycja pana starosty jest bardzo dobra. Ja proszę żebyście państwo się zastanowili.  

Porozmawiamy jeszcze o tym. Szanowni państwo przed nami  kolejna sesja, która według 

kalendarza jest zaplanowana na wrzesień. A przed nami lipiec i sierpień. Kto z państwa  

wybiera się na urlop zasłużony życzę miłego wypoczynku zresetowania, naładowanie 

akumulatorów i do spotkania we wrześniu, a w stosownym czasie państwa poinformujemy 

kiedy ta sesja się odbędzie. Pozwólcie państwo, że tym miłym akcentem wakacyjno - 

urlopowym i przerwą do następnej sesji we wrześniu”. 

Pkt 21. Zakończenie sesji.  

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „zamykam II sesję Rady 

Powiatu w Żninie. Dziękuję państwu bardzo”. 

 

Obrady II sesji Rady Powiatu w Żninie w dniu 26 czerwca 2024 roku zakończono o 

godz. 1315. 

Na tym protokół zakończono.  

 

        Przewodniczący Rady 

                Aleksandra Nowakowska 
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Protokołowała: Izabela Gwit – Inspektor w Biurze Rady i Zarządu Powiatu w Żninie. 

 

Wersja audio – video obrad II sesji znajduje się w linku: https://powiatzninski.tv-

polska.eu/film/544026-ii-sesja-rady-powiatu-w-zninie---26-06-2024-r- 

 

 

 

 


